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Professor Cabrai made it clear that, throughout the world 
there are Unions and Federations. Unions are composed of individual 
members, and Federations are composed of Societies or Unions. IFLA 
is a Federation and therefore is composed of societies only,though 
the members of these societies are, naturally, to a certain extend 
connected with IFLA. 

Mr. Iechère approved and said that this is the first point 
cleared by the discussion*. IFLA is a federation of national socie
ties, with all the consequences of such principle. 

Professor Cabrai said that, as one consequence, individual 
members should only be admitted exceptionally, as stated in the 
original Constitution. 

Miss Crowe wished to clarify point 9 of the Constituion, 
which refers only to the office of the Councillors in the original 
Grand Council, and pointed out that nobody ever thought of a foun
dation member transmitting his rights and prerogatives. 

Professor Cabrai suggested that all delegates study the 
matter and write down their comments, not only to revert to the 
matter at tue next meeting, but also for the benefit of the 
Committee for the Revision of the Constitution. 

Mr. Taldi referred to art. X of the By-LawsI "as a rule,each 
nation can only be represented by one society". However, in the 
"united States, there are several societies, one of which is affi
liated to IFLA, whereas another one sent a delegate to this Con-
gross, and approached the President asking who would make a deci
sion regarding their affiliation, in case they, apply for admission. 

A general discussion took place between Professor Owens, 
Professor Cabrai, Professor Vaughan and Mr. Shurcliff as well as 
Mr. V.'erkmeister, on the basic principle of one country-one society. 

Mr. techère Interfered, saying that the matter is not on the 
agenda and should therefore not be discussed now. Besides, wo are 
still ruled by the old Constitution which is quite clear on this 
point. After the Constitution has been altered, we shall be free 
to admit as manv societies for each country as wo wish. Besides, 
Mr. Pechère reminded the delegates of the discussions relative to 
the Spanish Society, which took no less than five Grand Council 
Meetings to be solved. 

Mr. Perrin suggested that IFLA should follow the exemple of 
big international organizations, all of which admit only one re
presentative per country. Otherwise, IFLA would finally have to 
admit ten delegates from the ten societies of the same country. 
On the other hand, it is most important that each country solves 
its own problems, without any interference from IFLA. 

Professor Cabrai suggested that the different societies of 
one country should form a national federation, which would send 
one delegate to IFIA. 

Professor Vaughan objected that the countries have no con
trol on their societies, and therefore IFLA should be permitted 
by the By-Laws to ad'nit a second national society. 

i'r. Shurcliff proposed to drop the matter in order to avoid 
wasting more time, and tho President suggested again that the 
delegates write down their comments and proposals. 
Individual membership 

Professor Cabrai reported that three requests had been re
ceived: 
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- Professor von-chen-Yu, from Formosa, who has boon requested to 
supply a curriculum and references• 

- Mr. Guy Capart, from Belgium, who is present at the Congress. 
Messrs . Latinno and Pechere both felt that there is no reason 
to grant this landscape architect an individual membership, as 
he can join the national society in his country. 

- Mr. Contreras, from Mexico, who already applied for membership 
during the Congress in Japan, and was requested to supply 
additional information and references. However, the information 
he supplied does not seem to be sufficient to establish his 
qualification as landscape architect. 

A general discussion takes placj, thon Mr. Shurcliff suggest 
ed that Professor Owens be requested to investigate through the 
American Investigation Committee, and it was finally decided that 
the Hon. Secretary General should investigate the matter directly 
during his next trip to :exico in September. Professor Vaughan 
advised that he knew the applicant well, as a highly respected 
architect who firmly intended to create a School of Landscape 
Architecture in Mexico. He had no doubt as to the value of ':r. 
Contreras, but agreed that he should supply decisive documents 
as requested, before a decision is mado. 

Mr. Lovejoy promised to report on the matter after his trip 
to Mexico. Professor Cabrai referred to another application from: 
Mr. BlisoQ Arredonrio, architect graduated from the National School 
of Architecture of Mexico, who studied for two years at the Ecole 
rationale d'Horticulture do Versailles, and is now in charge of 
the design of the parks for the next Olympic Games. lie has been 
sent to this Congress by his Government. 

Mr. Perrin advised that thë complote course at Versailles 
is three years, and Professor Vaughan suggested that IFLA should 
investigate both Mr. Contreras and Mr. Arredondo's applications, 
because it would be interesting to have a delegate from Mexico. 

Mrs. Steneson said that since IFLA is not particularly in
terested in individual members, the mexican architects should be 
invited to form a society. Professor Cabrai replied that there 
is not a sufficient number of landscape architects in Mexico to 
form a society. However, the Hon. Secretary General explained 
that, according to his information there wore some 15 landscape 
architects in Mexico, and that ho had alreadv suggested to Mr. 
Contreras to form a society, but Mr. Contreras replied that there 
were some difficulties, and that it would be easier to found a 
society after he had become an individual member. 

It was decided that the Hon. Secretary General would inves
tigate the matter, regarding the number of landscape architects 
in Mexico, their qualifications, and their possibility of forming 
a national society, and would report to IFLA on the results. 

Mr. Mohamed Mustafa Hamad, of fiigypt. Mr. Werkmeister informed 
that this applicant, who is an architect, archeologist and sculptor, 
would be a very good individual member, as be also knows him as a 
good landscape architect. He suggested that the matter be dis-
cussod with Professor Ismael, who is expected to attend this Con
gress. Prof, "."'erkmaister advised that there were 4 professors of 
landscape architecture in Fgypt, besides other landscape archi
tects, and in his opinion it should be possible for them to form 
a society. It was decided to refer this matter to the next meeting 
of the Grand Council. 

The President closed the session. 
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MINUTES OP THE MEETING OF THE GRAND COUNCIL OF IFLA 
held in Stuttgart on June 9th, 1966 at 8.45 p.m. 

The President opened the session, and proposed that the 
following cable be sent to the onorary Vice-President, Mr. 
Dupart: 

"GRAND CONSEIL ST MEMBRES IFLA REUNIS STUTTGART DEPLORENT 
ABSENCE LEUR VICE PRESIDENT D'HONNEUR ET LUI ADRESSENT 
VOEUX IROMPT RETABLISSEMENT ET EXPRESSION AFFECTUEUX 
RESPECTS" 

as made out by Mr. Perrin. 
The President further proposed that a cable of condolences 

be sent to Mr. Arriola of the occasion of the death of his wife. 
Bndh propositions wore CARRIED UNANIMOUSLY 
The Hon. Secretary (,-eneral advised that his term of office would 
end next year, and that ho has asked Mr. Broman whether he would 
be prepared to stand for election for this post., Mr. Breman who 
enjoys general consideration by all the members of the Grand 
Council replied that he would onl-" accept this task in case a 
very efficient .-.onorary Treasurer takes ©ver hia present post, 
and proposed Prof. Aspesaeter. The Hgn. Secretary General re
quested both Mr. Breman and Pr#f # Aspesaeter to leave the room. 
After they left, he asked the Grand Council to pronounce Itself 
on this proposition, adding that both Mr. Breman and Pr»f . 
Aspesaeter would oril" make a final decision after they consulted 
their authorities and obtained their agreement. In any case, the 
formal election will onL" take place next yea». 

The President of onour, Mr. Jelligoe, said that he uncondi 
tionally supported both candidates, whom he has known for many 
years . 

Report of '.'orking Parties 
Prof. Vaughan reported on the work of the Committee on 

Education which has be en active since 1964. He felt confident 
that the Committee would carry on the task in the seme friendly 
way, under the direction of a new chairman. Prof. Vaughan would 
like the Grano Council to consider and approve the conclusions 
of the Committee as per attached minutes. 

The session ..-as interrupted by the announcement of Mr. 
Schreiner's illnass. 

Mr. Shurcliff suggested that the Committee on Education 
study the problem of a certificate of education. Prof. Vaughan 
replied that the first step is to cotermine a certain level of 
education and/or training, and therefore IFLA should examine 
the various standards of education existing in the different 
countries. Mr. Millor suggested that the ASLA level of education 
be adopted as the standard required by IFLA in the future. Mr. 
I'ieskmoister explained that in Germany the landscape architects 
graduate either from the university or '>om the Engineering 
Schools, both levels of education being very high. It would 
therefore be difficult to require exclusively an University 
degree. On the other hand, there is the problem of such countries 
where there is no landscape architecture schools at all, like 
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Committee on ibliography proposed to join efforts with I.U.C.N, 
to organize a bibliographical information center and promote the 
necessary steps to financially materialize the project. 

It was unanimously decided that the President should write, 
within ten days, to Prof, ^enthem, Chairman of the Landscape 
Planning Committee of I.U.C.N. 

Committe of roads, now composed ©f : Mr. Porter, Dr. Gteinlo, Dr. 
Raposo, Prof. Porcinai and Mr. Pryor. Sleeted Chairman: Mr, Por
ter. The committee decided that the members wr̂ uld exchange public 
cations published by the authorities of their countries on this 
subject, and send them to the Chairman who will circulate thet?. 

Committee for the d.-.finition of tne Profession has w«rked out two 
definitions, attached to the present minutes, which differ 
slightly. 

IFLA publications 
The Hon. Secretary General PROPOSED a vote oi thanks to 

Mr. Tandy for his Magnificent work on the book. CARRIED UNANI
MOUSLY. Mr. Paldl requested the Hon. Secretary General to raise 
the matter of the future of the executive Secretariat in case 
the Gulbenkian grant is not renewed and no subsidies are obtained 
from UNESCO. The Hon. Treasurer stressed the importance of the 
Secretariat oeing maintained as long as possible, and informed 
that IFLA has three resources: 

la membership f.es, which amount to about 2.000,- US dollars 
2. Congress fees, which amount to about 2.000,- US dollars 
3. tne Gulbenkian grant, amounting to about o.500,- US 

dollars per year. 
Should the latter fail, IFLA would have to reduce expenses 

by all means. The number of meetings of the Board should be re
duced, as well as those of the Grand Council, in order to cut 
down travel expenses. The countries where the Grand Council 
meetings are to be held should be prepared to support all the 

SgJPt» which would thus be excluded from IFLk, whereas, in his 
opinion, IFLA should rather encourage -the constitution of natio
nal societies in every country. 

Mr. Paid! suggested that IFLA should examine and compare 
the standards of the various schools, so as to be able to give 
adequate advice to the students as regards the schools that meet 
IFLA's minimum requirements for admission. 

Mr. Miller explained that the conclusions proposed by the 
Committee apply only to the future, the aim being to adopt a 
programme intended to elevate the level of the profession by a 
higher standard of educat ion. Past-PrèsIdont, Mr. Shurcliff 
PROPOSED, SECONDED by Miss Crowe, that the conclusions be appro
ved, including item 4. 

Mr. Perrin objected that the proposition can not be voted 
unless its meaning is perfectly clear to everysne. 

Nevertheless, the proposition is CARRIED with four absten
tions. Prof. Cabrai reported on the other working parties: 
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Ind iv1dua1 memberghip 
The President reverted to the request of admission of Mr. 

Contreras, who produced a letter of recommendation from the 
Director of the .'School of Landscape Architects of Mexico. Mr. 
Contreras attended the Congress as said school's delegate. >rof. 
Cabrai propose-: that the Ron. Secretary General be requested to 
investigate the matter on the occasion of his next visit to 
Mexico, and that r. Contreras bo admitted provisionally, subject 
to a final confirmation in six months. 

Miss Gibson and Prof. Porcinai felt that this is a dangerous 
procedure and suggested that the matter be reconsidered after 
the Hon. Secretary General has reported on his investigations. 

The Hon. Secretary General informed the Grand council about 
a request of admission from Mr. Steyan Milinkovic, Belgraid. and 
proposed that IPLA request Mr. Milinkovic to supply further in
formation and references, so as to permit investigations, and 
that the request bo reconsidered next year. 

Mr. Jellicoe said that it would be interesting for IFLA to 
establish contacts with Yugoslavia. 

The Hon. Secretary General asked Prof. Ormos whether he-
could supply anv information on the case, and Prof. Ormos replied 
that he know several very good landscape architects in vugoslavia, 
but could 6ive no concrete information as regards their number, 
suggesting that IFLA investigate tho matter. 

Revision of the Constitution 
Mrs. Scholtzowna, delegate of the Polish Association of 

uandscape Architects, submited a proposal for the revision of the 
Constitution, and Mr. Shurcliff proposed that this craft be 
immediately circulated to all members of the Grand Council, so 
that they can study it. SECONDED b' Hiss. Gibson and Mr. Breman. 
Mr. Dentinho proposed that this draft b, submitted to the Committee 
for tho revision of the Constitution. Miss Gibson suggested that 
the members be given time to study the document and requested to 
send their written comments within three months to the Executive 
Secretary, who will forward them to the members of the Committee 
for the revision of the Constitution, who^should then submit a 
draft. This opinion is shared by Mr. Pochère. Miss Gibson PROPOSED 
that all elements relative to the rev'sion bo sent to the members 
of the Grand Council, who should send their comments and suggest
ions as said above, so that the Committee can submit a draft of 

charges. 

Mr. Miller asked what has actually been done to integrate 
IFLA into such groat international organizations as UNESCO, to 
which the Hon. Secretary General replied that, as stated before, 
IFLA has two possibilities to classify into category B of UNESCO: 
one is to organize a training course for the specialization of 
landscape architects in the setting of historical monuments, the 
other the organization of a bibliographical centre. 

The Honorary Treasurer PROPOSED a vote of thanks to the 
President of the Gulbenkian Foundation, and a letter confirming 
it. 

SECONDED by Mr. Dontinho, CARRIED UNANIMOUSLY. 
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the revised Constitution to the members of the Grand Council six 
months before the next meeting. SECONDED by the Chair. CARRIED 
UNANIMOUSLY. 

The Ron. Secretary General suggested that, considering the 
Professor Cabrai is experience of that particular field, he be 
requested to continue to act as coordinator of the Working Par
ties. SECONDED by the Chair. CARRIED UNANIMOUSLY. 

The Hon. Secretary General announced that tho next meetings 
of the Grand Council will be held as follows: 

1967 - Italy 
1963 - Canada 
1969 - not yet fixed 
1970 - Paris 
1971 - Athens 

Mr. Soto Rivera extended an invitation of the Venozuelian 
Society of Landscape Architects to a Congress in Caracas. The 
President thanked Mr. Soto Rivera for this invitation. 

The President of Honour, Mr. Jellicoe said"that ho much 
appreciated the invitation as it would be particularly interest
ing for all the delegates to have an opportunity to visit Vene
zuela and appreciate the vsluable work of their colleagues, but 
called the attention of Mr. Soto Rivera to the difficulties 
existing for a young society to organize such a Congress, and 
suggested that the invitation be reconsidered next year. 

The delegate of Finland also invited a meeting in Helsinki, 
but could not yet fix a date. 

The Hon. Secretary General announced that Mr. Tandy had 
elaborated a report on landscape research, which will bo circu
lated next week. 

He drew the attention of the delegates to tho situation 
resulting from Mr. Schreiner's illness, which will probably pro-
vent him from carrying out his duties in the near future. The 
President of Honour pointed out that, according to tho Consti
tution, the former president hands over his duties to the newly 
elected president, whether he is present or not, and, according 
to the By-Laws, the First Vice-President deputizes in the absence 
of the President. The task, therefore, reverts to 'iss Crowe. 

The ion. Secretary General PROPOSED a vote of thanks to 
Mr. Shurcliff, who ceases to serve as Past President, for his 
outstanding services to IFLA. SECONDED by the Chair. CARRIED 
UNANIMOUSLY. 

Prof. Ormos, uneer the article ALL OTHER BUSINESS, proposed 
that the Grand Council vote a motion permitting IFLA to admit 
two societies from the same country. He reported that ho had 
contacts with the society of East Germany, and wished to propose 
the admission of said society. Prof. Ormos suggested that if tho 
Constitution were altered so as to permit the admission of two 
societies from the same country, it would be possible to admit 
the Sast Germany Society of Landscape Architects, without poli
tical implications. 

Mr. Pechère objected that this matter was much too important 
to be brought forth under the item of "all other business", and, 
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The President closed the session. 

besides, not being in the Agenda, should not be discussed at the 
Grand Council's Meeting, unless two thirds of Its members vote 
in favour of such a discussion. 

The President suggested that Prof. Ormos' proposition be 
postponed and examined at the next meeting of the Grand Council. 

Miss Crowe said that Prof. Ormos' suggestion was very inte 
resting, but as it was not on the Agenda, it could not be dis
cussed now. However, IFLA should try and obtain further informat
ion on the East Germany Society, for future reference. 

Mrs. Stensson said Prof. Ormos' suggestion deserved consi
deration, and Miss Colvin asked 'whether IFLA has received an 
official application from the East Germany Society. 

Mr. "'erkmeister expressed his deep consideration for his 
East Germany colleagues, and suggested that the matter be consi
dered from a professional, not political point of view. However, 
he suggested that the matter bo referred to the next meeting. 

Mr. Pechèro Insisted on his point, supported by Mr. Perrin, 
that the matter was not on the Agenda, and could not be discussed, 
being too important to be solved as quickly as we would all wish. 

Miss Gibson pointed out that Prof. Ormos' proposal does 
actualy not refer to the admission of the East Gorman Society, 
but to an alteration of the Constitution, permitting the affiliat
ion of two societies from the same country, and should therefore 
be referred to the Committee for the revision of the Constitution. 

Mrs. Stensson said tnat the problem should only be consi
dered from a professional point of view, as the East Germany 
landscape architects are only IFLA's colleagues. 

Mr. Perrin pointed out that this is a very delicate problem, 
particularly difficult to discuss here, in West Germany. He pro
posed that the matter be reconsidered in six months time. 

Mrs. Scholtzowna considered that tho matter as purely pro
fessional, and if the East Germany Society applies for admission, 
this application should be considered like any other request for 
membership. 
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REPORT FRO.; THE IFLA COMMITTEE ON EDUCATION - STUTTGART, June 1966 
1. The IFLA Committee on Education since its formation in 1959» has 

investigated the present methods of world-wide landscape architecture 
education, and hereby presents to the Council its final report, which 
represents a detailed survey of the existing courses and their syllabi. 

2. Further to the Committee's proposal, the Grand Council passed a reso
lution in 1962, that the existing standards of education as required 
by the A.S.L.A. be accepted by IFLA as a goal for the education of 
its future members. 

3. The definition of the profession to be recognized by the International 
Labor Office comprises the many activities and tasks to be executed by 
the landscape architect. Thus the future landscape architect must 
obtain a comprehensive training of the highest quality, enabling him 
to match the goal defined. 

k. The Committee therefore stresses the necessity of the resolution binding 
the national societies, that after a period to be decided, membership 
in their society will require the presentation of a certificate of 
education or a standard of competence approved by IFLA. 

RAPPORT DU CO.-IITE POUR L'EDUCATION. - Stuttgart, Juin 1966 

1. Depuis sa formation en 1959, It Comité d'Education de 1'IFLA a étudié 
les méthodes mondiales actuelles d'éducation paysagiste, et présente 
aujourd'hui au Conseil son rapport final, qui représente une étude 
détaillée des programmes d'enseignement existants. 

2. Après la proposition du Comité, le Grand Conseil a résolu en 1962 
que les qualifications exigées par l'A.S.L.A. seraient acceptées 
par l'IFLA comme critère de formation pour ses futurs membres. 

3. La définition de la profession, telle que nous désirons la voir 
reconnue par le Bureau International du Travail, vise les nombreuses 
activités qui incombent à l'architecte paysagiste. Il faut donc que le 
futur architecte paysa;iste puisse bénéficier d'un ensei nement complut 
et étendu qui lui permette d'accomplir sa tâche. 

k. Le Coaiité- insiste donc sur la nécessité de prendre une résolution 
engageant les sociétés nationales à exiger de leurs futurs membres, 
après un laps de temps qui devra être défini, la présentation d'un 
diplôme ou, à défaut, à faire la prouve de compétences telles qu'elles 
auront été définies par l'IFLA. 
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The Landscape Bibliography FORKING PARTY - STUTTGART, June 1966 

makes the following recommendation to the Grand Council : 
1. The increasing range of subjects and information that must be available to 

landscape architects today and in the future, necessitates the establishment 
of an international Landscape Bibliography. 

2. The proposal, formalized over two years ago by the Landscape Planning Commit
tee of 1.0.C.N., to endeavour to set up an international bibliography centre 
makes it necessary for the V/orkinf Party to say that two international cen
tres concerned with many common matters would be an unnecessary duplication. 

3. The President of IFLA should write within ten days to the chairman of the 
Landscape Planning Committee, Mr. R.Benthem, of Holland, saying that IFLA 
would welcome discussioas on the possibility of proceeding jointly in the 
matters of raising the necessary finance and establishing the proposed centre. 
The need for urgency being dependent upon the forthcoming meeting of the 
Landscape Planning Committee on June 22d. 

k. The Working Party considered three kinds of bibliographical organisations : 
a) each constituted society of IFLA producing its Own list of references and 

extracts for circulation, in accordance with an agreed classification. 
b) a full-time secretary - librarian with part-time translation assistance, 

established in an office, preferably in a University landscape department, 
for the purpose of producing lists of references and abstracts from a 
limited number of books and journals, 

c) a full coverage of all aspects set up in a University Library, in the 
lines of the detailed proposal of the Landscape Planning Committee, with 
the services of the University computer. The ultimate cost of such a 
proposal - after high initial cost for the first two years •» is in the 
order of £ 10,900 per annum. 

5. The- Working Party recommends a) as being unlikely to be successful and 
c) as meeting the real needo 

6. The classification to be both in the UDC system and the system produced by 
Mr. Tandy. This would enable the references to be sought under the former 
and issued under the latter system. 

7. The Working Party -does not recommend the SFB classification, of which 
landscape is only a small part within building architecture and construction. 

Note : The attention of the Working Party was drawn to the fact that an inter
national library organization is known under the initials of IFLA. 
and this could raise a complication in an approach to 0NESCO for 
assistance. 
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Draft definition 0f the profession of Landscape Architect 
snort statement out lining general function 

i'he profession of Landscape Architecture is concerned with the cons
cious control of land undergoing change and development. The function of 
the Landscape Architect is to plan and design, in the interest of the imre-
oiate users and of future generations the best possible visual quality com-
patiole with tne proposed use of the land, and to c0nserve, for the future 
health and enjoyment 0f the people, the biological balance and character 
0i tne natural environment on which ultimately all life depends. Visual 
uspects of open space development in relation to long term ecological balan
ce are his special responsibility. He serves the future of the landscape 
no less than the present day needs of "the client. 
description pf major duties 

In consultation with other professional planners, the landscape archi
tect prepares analyses and reports at the preliminary stages of proposed 
developments, regional, urban or rural. He prepares landscape plans for 
new land use, for conservation or development as the case may be. He plans 
the siting or distribution of are^s of forest, atriculture ( arable, past-
re, horticultural, fruit, etc.), ICQ C 3r6ct"t ion, and other rural land use, and 
urban landscape related to industry, commerce, housing, parks, etc. He is . 
concerned with the general lay-out of roads and water systems and water 
resources, especially in regard to their effect on the écologie balance cf 
regions ana of the future economic aspects of maintenance. He advises on 
climatic aspects of design,(vind shelter, protection from cold air and the 
funelling effects of land formation or new construction) a n d on the choice 
of suitable sites for particular purposes. He designs in detail urban open 
spaces, recreation areas, parks and other green area features. He prepares 
drawings, specifications and scale models to show the appearance of the 
transformed lanescape: he prepares contour plans a n d sections to indicate 
ôTouna formation,drainage a n d planting plans;he advises on choice of mate
rials including nursery stock, be supervises construction bills of quanti
ty,costs and program of development,advises on the choice of contractors 
aid tenders received from contractors,and supervises contracts when neces-
Sury. 

Brenda Colvin 
The Landscape Architect plans and designs landscape, preparing land

scape pl^ns for the conservation or transformation oflandscape,including 
zoning of forest,agriculture,pasture land and residential and industrial 
areas,general lay-out of road, water and other systems of special interest 
loi the ecological balance, such as wind shelters,cold air protection and 
others, resigns green areas and sporting equipment, preparing drawings 
-ua supervising the execution of projects including planting plans and 
choice of nursery stock and other materials, advises on estimated cost, 
building time and other relevant matters such as the future economical 
aspects of maintenance. Prepares drawings and scale models to show ap-
Pecoance of c0mp..ete 0 r transformed landscape; draws detailed plans and 
compiles specifications and bills of quantities for use of landscape 
gardeners ( contractors ) . 

Professor F.Caldeira Cabrai 
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S T A T U T S 
litre I - Préambule - But - Dénomination - Siège - Langues 
Titre II - Des membres de la Fédération 
Titre III - Organes - Administration 
Titre IV - Du capital et des biens de la Fédération 
Titre V - modification des Statuts 
Titre VI - Disposition diverses - Dissolution de la Fédération 

Titre I 

Préambule - But - Dénomination - Siège - Langues 
Préambule : Réunis à Cambridge en 194b, et reprenant les pourparlers de 

Bruxelles en 1955, de Paris en 1937 et de Berlin en 1938, les 
représentants de diverses associations nationales d'architectes 
paysagistes ont décidé de fonder une fédération internationale, 
qui reçut le nom de : 

A r t .1 Dénomination : Fédération Internationale des Architectes Paysagistes 
Art .2 But : La Fédération Internationale des Architectes Paysagistes a 

pour but le développement et la promotion de la profession 
d'architecte paysagiste, ainsi que des arts et des sciences qui s'y 
rapportent. La Fédération n'a aucun but politique. 

Art .3 Siège : Le siège de la Fédération est déterminé par l'Assemblée 
Générale . 

Art. 4 Langue s :Les langues officielles de la Fédération sont le Français 
et l'Anglais. En cas de contestation, le texte français 

fera foi. 
La durée de la Fédération est illimitée . 

Titre II 
Des membres de la Fédération 

La Fédération Internationale des Architectes Paysagistes groupe 
essentiellement des associations nationales d'architectes paysagis
tes . 
Chaque nation ne pourra être représentée au sein de la Fédération 
que par une seule société d'architectes paysagistes. 
Les membres de la Fédération sont : 
a ) les associations nationales d'architectes paysagistes. 
b) les membres individuels, admis à titre exceptionnel dans le cas 

où le pays où ils exercent leur profession ne compterait pas de 
société organisée . Ils perdent automatiquement leur qualité de 
membre individuel dès qu'une société est constituée dans ce pays. 

o) les membres fondateurs, c'est à dire les personnes qui, à Cam
bridge, ont signé la déclaration de fondation de la Fédération. 
Ils sont membres à vie de l'Assemblée Générale, et peuvent, à 
ce titre, faire connaître leur point de vue personnel, mais leur 
qualité ne peut être ni transmise ni déléguée de quelque manière 
que ce soit. 

d) les membres du Comité Directeur. 
L'Assemblée Générale peut, à titre exceptionnel, conférer une 
distinction particulière à des personnalités ayant rendu d'éminents 
services à la profession d'architecte paysagiste, et éventuellement 
les associer â ses travaux. 
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Art .9 Admission des membres : L'admission des membres dépend exclusivement 

de la décision de l'Assemblée Générale. 
Art .10 Démission - Exclusion des membres : La qualité de membre de la 

Fédération se perd : 
a) par la démission 
b) par la radiation prononcée par l'Assemblée Générale. 

Titre III 

Organes - Administration 

Art.11 La Fédération est administrée par : l'Assemblée Générale, le Comité 
Directeur et son Bureau. 

Art .12nL'Assemblée Générale de la Fédération est constituée par l'ensemble 
des membres actifs, qui ont le droit de vote, et des anciens pré
sidents de la Fédération, lesquels n'ont pas le droit de vote . Les 
membres de l'Assemblée Générale qui ont le droit de vote sont : 
a) les membres du Comité Directeur 
b) le délégué de chacune des associations nationales affiliées à la 

Fédération 
c) les membres individuels, et, dans le cas où un pays en compterait 

plusieurs, celui d'entr'eux qui aurait été désigné par les autres 
membres individuels du pays où ils exercent-leur profession. 

d) les membres fondateurs. 
Chaque pays ne peut donc être représenté à l'Assemblée Générale que 
par un seul délégué. Toutefois, ce dernier peut se faire aœompagner 
par une délégation ou des conseillers techniques, qui n'ont évidem
ment pas le droit de vote, et dont le nombre sera, pour des raisons 
d'ordre pratique, soumis dans chaque cas à l'approbation préalable 
du Comité Directeur. L'Assemblée Générale est renouvellable par 
tiers tous les deux ans. Les conseillers sortants sont rééligibles 
par la société qu'ils représentent. Tout conseiller démissionnaire 
ou décédé sera immédiatement remplacé par un membre de la société 
qu'il représentait. 

Art.15 Le Comité Directeur de la Fédération est composé du Président, du 
Président-Sortant, du Secrétaire Général, du Trésorier et des Vice-
Présidents, élus p^r l'Assemblée Générale par vote à la majorité 
simple pour une durée de deux ans. les membres sortants sont rééli
gibles . 

Art.14 Le Bureau est composé du Président, du Secrétaire Général et du 
Trésorier. 

Art.15 Le Président fait exécuter les décisions de l'Assemblée Générale, 
dont il préside les réunions et celles du Comité Directeur et du 
Bureau. Il représente la Fédération dans ses rapports avec les tieis 
et en justice, mais ne peut intenter d'action judiciaire sans y 
avoir été spécialement autorisé par l'Assemblée Générale. En cas 
d'absence, le President sera suppléé par le plus ancien Vice-Prési
dent présent. Le Président est élu par l'Assemblée Générale pour 
une durée de deux ans. Il est rééligible une seule fois pour une 
période de deux ans . 

Art.16 Le Secrétaire Général assure le secrétariat des réunions de l'Assero-
blée Générale et du Comité Directeur. Il en dresse les procès-
verbaux, qui sont revêtus de sa signature et de celle du Président. 
Le Secrétaire Général est élu par l'Assemblée Générale pour une 
durée de deux ans. Il est rééligible deux fois pour des périodes 
de deux ans chacune . 

Art.17 Le Trésorier tient les comptes de la Fédération, dont il adminis-
~~ tre les finances et le patrimoine. Il est responsable vis-à-vis 

de l'Assemblée Générale. Le Trésorier est élu par l'Assemblée Géné
rale pour une durée de deux ans. PI est rééligible deux fois pour 
des périodes de deux ans chacune . 
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Art .18 Administration - Ponction des organes administratifs 

Il appartient à 1'Assemblée Générale d'orienter et de diriger les 
activités de la Fédération, et de prendre les décisions que son 
administration exige . 
Le Comité Directeur prend les dispositions nécessaires pour satis
faire aux buts que la Fédération & fixés. L'ensemble de ces dé 
cisions doit être approuvé p^r un vote de l'Assemblée Générale. 
L'exécution des décisions ainsi adoptées est confiée au Bureau. 

Art .19 L'Assemblée Générale se réunit une fois par an, et, extraordinaire-
ment sur convocation du Comité Directeur, qui doit obligatoirement 
y procéder si la demande en est faite par un tiers au moins des 
membres de l'Assemblée Générale. 
L'Assemblée Générale ne délibère valablement que si le quart de ses 
membres est présent. Si ce quorum n'est pas atteint,une seconde 
Assemblée Générale doit être convoquée, qui délibérera quel que soit 
le nombre de membres présents. Les membres de l'Assemblée Générale 
qui ne peuvent assister à une réunion, ont la faculté de s'y faire 
représenter par l'un de leurs collègues. Toutefois, les représen
tants ne peuvent disposer de plus de cinq voix, y compris la leur. 
Lors de ses réunions, l'Assemblée Générale entend les rapports qui 
lui sont faits sur la gestion du Comité Directeur et sur la situa
tion financière de la Fédération. Ces rapports sont examinés, et 
les décisions nécessaires sont prises. 
L'Assemblée Générale vote le budget. 
Elle procède à l'élection des membres du Comité Directeur et pour
voit, s'il y a lieu, les postes vacants. 
Elle décide de l'admission des nouveaux membres et se prononce sur 
les cas de démission et d'exclusion. 
Elle fixe le montant de la cotisation annuelle. 
D'une manière générale, l'Assemblée Générale connait de toutes les 
questions intéressant la bonne marche de la Fédération, et vote les 
propositions ou les rapports qui lui sont faits par le Comité Direc
teur, Ces derniers ne peuvent recevoir un commencement d'exécution 
si ce vote n'a pas eu lieu, sauf en cas de délégation des pouvoirs . 

Art.20 Le Comité Directeur se réunit chaque fois qu'il le juge nécessaire 
et au moins une fois par an. Les réunions ont lieu sur convocation 
du Président, qui doit obligatoirement y procéder si le tiers des 
membres lui en fait la demande. Les décisions du Comité Directeur 
sont prises à la majorité simple des voix des membres présents,la 
voix du Président étant prépondérante en cas de partage. Ses déci
sions ne sont valables que si la moitié au moins des membres sont 
présents. 

Art .21 Le Bureau se réunit chaque fois qu'il est nécessaire, sur la 
convocation du Président. 

Art.22 Les convocations aux réunions ordinaires et extraordinaires de 1' 
Assemblée Générale et du Comité Directeur seront faites au moins 
trois mois à l'avance, à la diligence du Président. Elles comporte
ront l'indication de l'ordre du jour. Au cas où le Président ne 
procédait pas à la convocation des réunions dans les règles prévues 
par les Statuts, les demandeurs auraient le droit de convoquer la 
réunion selon les règles en vigueur. 

Art.23 Procès-verbaux I I est dressé procès-verbal de toutes les séances 
de l'Assemblée Générale, du Comité Directeur et du Bureau. Ces 
procès-verbaux sont obligatoirement rédigés en Français et en An
glais, transcrits sur un registre coté et paraphé, et signés par 
le Président et le Secrétaire Général.Un ^ ̂ ble de ces procès-^ 
verbaux est adressé aux membres de 1 'Asseiuuj.ce Générale aussitôt 
que possible. Ils sont approuvés, après rectification éventuelle, 
lors de la prochaine réunion. 

Art.24 Rémunération - Remboursement des frais : Les membres de la Fédéra-
" tion ne peuvent recevoir aucune remuneration à raison des fonctions 

qui leur sont confiées. Ils peuvent cependant être remboursés, 

http://'Asseiuuj.ce
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moyennant accord préalable, des frais qu'ils seraient amenés à 
exposer pour remplir leurs fonctions. 

Titre IV 

Du capital et des biens de la Fédération 
Art.25 Le patrimoine de la Fédération est constitué par l'ensemble de ses 

biens meubles et immeubles, et de son capital liquide. 
Art.26 La Fédération peut accepter des dons, des legs et des héritages. 

Art.27 Les membres actifs de la Fédération paient une cotisation annuelle, 
dont le montant est fixé par l'Assemblée Générale. 

Art.28 La Fédération peut avoir d'autres sources de revenus, telles que 
congrès, expositions, publications, etc. 

Art.29 En cas de dissolution de la Fédération, 1'Assemblée Générale déci
dera de la destination du patrimoine. 

Titre V 

Modification des Statuts 

Art.30 La révision des Statuts peut être décidée sur proposition du Comité 
Directeur, ou sur proposition écrite et signée par au moins un 
tiers des membres de l'Assemblée Générale, définissant clairement 
les modifications proposées. Aussitôt après avoir reçu cette pro
position, le Président convoquera une Assemblée Générale extraor
dinaire endéans les six mois, et les modifications proposées seront 
envoyées à tous les membres de l'Assemblée Générale au moins trois 
mois avant la date prévue pour la réunion. La révision ne peut 
avoir lieu que si elle est approuvée par les deux tiers des votes 
reçus par le Secrétariat. 

Titre VI 

Dispositions diverses - Dissolution de la Fédération 

Art.31 Responsabilité pécunière : Le patrimoine de la Fédération est 
seul garant de la gestion du Comité Directeur,aucun recours ne 
pouvant de ce chef être exercé à 1'encontre des membres prie 
individuellement. 

A r t . 3 2 Contestations : les contestations auxquelles peuvent donner lieu, 
entre membres, les affaires de la Fédération, seront soumises à 1' 
examen du Comité Directeur, qui s'efforcera de les régler à l'amia
ble. Le cas échéant,la question sera soumise à l'examen de l'As
semblée Générale. 

Art.33 Règlement intérieur : En se fondant sur les principes exposés dans 
les présents Statuts, le Comité Directeur devra soumettre à l'As
semblée Générale un règlement intérieur qui précisera notamment 
les droits et les devoirs des membres de la Fédération et des dé
légués, les tâches administratives dues au président, au Secrétaire 
Général, au Trésorier et aux autres membres du Comité Directeur, 
la gestion générale de la Fédération, le règlement des votes, et 
le recrutement du personnel qui pourrait être appelé à exercer 
une tâche administrative. 

;irt .34 X)& dissolution de la Fédération ne peut être décidée que sur pro-
position du Comité Directeur,ou de la moitié au moins des membres 
de l'Assemblée Générale,qui en feront la proposition écrite et si
gnée . 
Cette proposition sera soumise à l'Assemblée Générale. Le Président 
convoquera, dès reception de cette proposition, une réunion extra
ordinaire de l'Assemblée Générale endéans les six mois. 
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La proposition de l'Assemblée Générale sera envoyée à tous les 
membres en vue d'en obtenir un vote final, et la dissolution 
de la Fédération ne peut être prononcée que sur vote par courrier 
postal aux deux-tiers de la majorité. 



PROCB S- VERBAL DE LA REUNI OK DE L'ASSEMBLEE GENERALE DE L'IFLA. 
Sardaigne, le 5 Juin 1967 

Le Président s'adresse aux membres de l'Assemblée Générale, et leur sou
haite la bienvenue. Il remercie le Professeur Porcinai et 1 •Association Ita
lienne des Architectes Paysagistes pour leur aimable invitation en Sardaigne, 
et présente le Président de cette association, le Professeur Valérie Giacc-
mini, en lui demandant d'accepter 1'expression de la gratitude des membres 
de l'IFLA. 

Le Prof. V.Giacomini souhaite à son tour la bienvenue aux membres de 1' 
Assemblée Générale ( voir texte ci-joint). 
Le Président d'Honneur, Mr. Jellicoe, s'adresse aux membres de l'Assemblée 

Générale, et, au nom des membres qui ont fondé la Fédération il y a 19 ans, 
les félicite pour les progrès réalisés durant ces années, n confirme sa foi 
absolue en l'IFLA et l'idée simple mais profonde sur laquelle la fédération 
a été fondée : l'art paysagiste est relativement récent dans le monde, mais 
il se développera et en viendra graduellement à absorber tous les autres 
arts. C'est une question de temps, peut être de siècles, mais l'IFLA aura 
contribué à ce résultat. 

1. Excuses pour motif d'absence 
Se sont excusés de n'être pas présents à la réunion : 

Professeur M.Yokoyama , 
Mr. F.Duprat, qui a demandé à Mr. Perrin de le représenter, 
Mr.R.Latinne, qui a demandé à Mr. Pechère de le représenter, 
Miss J. Pim, 
Miss M.Davis, qui a demandé à Miss Colvin de la représenter, 
Mr. S.Andersson, qui a demandé à Mr. H.Blom de le représenter , 
Messieurs Stoddart et Tabora, 
Mr. Y. Paldi, 
Mr. lii.Leder, qui a demandé à Mr.J.Boccard de le représenter. 
Le Président présente Mr. B.Gruffydd, observateur de Grande Bretagne. 

2. Procès-verbaux des dernières réunions 
Les proces-verbaux des dernières réunions ont été envoyés à tous les mem

bres de l'Assemblée Générale, qui en ont pris connaissance. Le Président 
PROPOSE que ces procès-verbaux soient approuvés . 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
3 .Rapport du Président 

Le Président lit un rapport très complet, en annexe, soulevant divers 
points très importants : 

* la nécessité d'organiser les finances de l'IFLA de telle sorte que la Fédé
ration puisse survivre et se développer sans aide extérieure. 
la nécessité de nommer des délégués représentant l'IFLA autres de diverses 
organisations internationales, avec lesquelles il importe d'établir un 
contact. 

* la nécessité de divulguer les objectifs et les réalisations de l'IFLA, en 
publiant régulièrement des informations sur les activités de l'IFLA, dans 
les revues spécialisées de chaque pays, dont la liste doit être fournie par
les ôèlégués. L'IFLA doit également utiliser à cet effet les deux pages qu 1 

AflTROS met à sa disposition. 
"la nécessité d'adopter un seul emblème, représentant l'IFLA dans toutes les 
circonstances et en tous lieux. 

* la nécessité de traduire les termes techniques, de manière à améliorer la 
connaissance, des problèmes d'architecture paysagiste.Le Président propose 
<iue les traductions des définitions des termes techniques soient publiées 
en Anglais, en Français et en Allemand, dans ANTHOS,sur des pages pointil-
lées qui puissent ensuite être détachées et reliées, à raison de 50 termes 
dans, chacun des numéros de la revue. 
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-la nécessité de mieux connaître les membres de la Fédération.Le Président dé
clare qu'il a demandé, et reçu, des informations sur la base adoptée pour le 
calcul des honoraires dans les divers pays, et propose qu'un délégué soit 
chargé d'étudier et de comparer ces éléments, afin d'en soumettre un rapport 
à l'appréciation de l'Assemblée Générale. 
-la nécessité d'établir un règlement pour les concours internationaux, en c o l 
laboration avec l'UIA. Le Président propose de charger Miss Crowe de rédiger 
un projet, auquel il collaborera lui-même. 

-la nécessité de recueillir autant d'information que possible sur l'IFLA, afin 
de pouvoir répondre aux questions de 1'UNESCO et d'autres organisations in
ternationales. Le Président propose que les délégués fournissent toutes les 
informations utiles sur la société nationale à laquelle ils appartiennent. 

Le Président remercie Mr. Love joy de tout ce qu'il a fait pour l'IFLA 
au cours des dernières années, en qualité de Secrétaire Général, ainsi que 
Mr. Breman pour son travail de Trésorier, et Messieurs Werkmeister et Latin-
ne pour leur oeuvre en qualité de commissaires aux comptes. 

4. Rapport du Secrétaire Général 
Comme son rapport a déjà été envoyé à tous les membres, le Secrétaire Gé

néral désire insister seulement sur les points suivants, qui ont fait l'ob
jet de son attention particulière au cours des dernières années t 

-la reconnaissance de l'architecture paysagiste comme profession essentielle 
à la résolution des nombreux et complexes problèmes d'utilisation du sol. 

-la reconnaissance de l'architecte paysagiste par les professions alliées^lc'B 
architectes, les urbanistes, les ingénieurs, ainsi que par les gouvernements 
et les organisations internationales, telles l'ONU et 1'UNESCO. 

- l'élargissement de la sphère d'influence de l'architecte paysagiste, en intro
duisant davantage de nations au sein de l'IFLA, afin d'en faire une organisa
tion vraiment internationale. 

- la création d'un secrétariat robuste,qui puisse poursuivre énergiquement les 
buts et la politique de l'Assemblée Générale. 

Le Secrétaire Général remercie les membres de l'Assemblée Générale pour 
l'appui qu'ils lui ont constamment donné au cours des neuf années de son 
secrétariat, et des messages de sympathie oui lui ont été adressés .11 décla
re qu'à son avis, les membres du Comité Directeur de l'IFLA ne devraient pas 
être maintenus trop longtemps à leur poste, afin de donner à d'autres person
nes , appartenant à d'autres nations, l'occasion d'apporter des idées neuves 
et de contribuer ainsi au développement de l'IFLA. 

Le Secrétaire Général souligne l'importance des délégués, qui constituent 
le lien entre la Fédération et les associations nationales, et exprime le 
voeu de les voir contribuer activement au développement de l'IFLA, en pro
pageant ses activités, et en transmettant toutes les informations utiles à 
leur association. 
Le Secrétaire Général déclare encore que l'IFLA a joué un grand rôle dans 

sa vie durant les dernières années, et offre sa collaboration au Président 
et aux membres de la Fédération pour remplir n'importe quelle mission dont 
on voudra le charger. 
Le Président remercie encore Kr.Lovejoy pour son oeuvre, et lui remet, au 

nom de la Fédération, un livre, en témoignage de gratitude. 
Le Trésorier, Mr. Breman, remercie également Mr.Lovejoy pour sa colaboratkn. 
Le Président PROPOSE d'approuver le rapport du Secrétaire Général. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
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5. Rapport du Trésorier 

Ce rapport ayant déjà été distribué avant la réunion,le Trésorier se bor
ne aux commentaires suivants : 

les finances de l'IFLA sont en progrès,car- son capital augmente. Toutefois 
les dépenses augmentent également, et d'autre part, la Fondation Gulben
kian ne renouvellera probablement pas ses subsides l'an prochain. Bans ces 
conditions, le Trésorier a jugé nécessaire c supprimer du budget les réu
nions du Bureau, ce qu'il regrette vivement car il les considère comme 
étant très fructueuses . 

" Pour le futur développement de l'IFLA, le Trésorier souhaite que la Fédé
ration puisse disposer d'un revenu annuel de 30.000 dollars USA, tandis 
que son projet pour le budget 1968 ne s'élève qu'au total de 12.000 dol
lars, provenant des cotisations des membres, des bénéfices sur le congrès 
au Canada, les intérêts sur le capital, et le capital existant de 8.000 
dollars. Sans subsides, nos revenus annuels s'élèvent à peine à 3000 dol
lars . 

- Dans ces conditions, il est indispensable de s'efforcer à obtenir l'inté
gration de l'IFLA à la catégorie B de 1'UNESCO, afin d'obtenir des subsi
des de cette organisation. 

Miss Crowe PROPOSE, APPUYEE par Mr. Jellicoe, d'approuver le rapport 
du Trésorier. 

APPROUVE A I'UNAKLFPTE . 
r Rapport des Commissaires aux Comptes 

Dr. werkmeister déclare que Mr.Latinne et lui-même ont soigneusement 
vérifié tous les comptes et tous les reçus, et ont trouvé les livres par
faitement en ordre, La seule remarque des Commissaires aux Comptes concerne 
le fait ou'un des membres individuels et l'une des sociétés nationales n' 
ont pas encore payé leur cotisation. 

Le Président PROPOSE que le rapport des Commissaires aux Comptes soit 
approuvé. 

APPROUVE A L 'UNANIMITE . 
Le Président soulève la question du membre individuel, Mr.. Parachis, 

qui n'a plus payé sa cotisation depuis dix ans. 

Le Secrétaire Général propose que 1'on donne trois mois à Mr.Parachis 
pour payer sa cotisation, et Miss Crowe rappelle que Mr.Parachis est un 
monsieur âgé, et l'un des premiers membres de l'IFLA, presqu'un membre 
fondateur. 

Le Prof .Cabrai PROPOSE de demander au Président de lui écrire une let
tre ^ " ^ l e , lui demandant de payer sa cotisation.S'il ne le faisait pas 

^ans les trois mois, il perdrait sa qualité de membre. 

APPROUVE A L'UmiWITE. 
7- 8. Election du Secrétaire Général et du Trésorier 

Mr. Jellicoe PROPOSE, ArPUYB par le Prof. Cabrai, que Mr. Breman soit 
élu Secrétaire Général et le Prof. Aspesaeter Trésorier, suivant la déci
sion de l'Assemblée Générale à la réunion de Stuttgart en 1966. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Prof, .aspesaeter ayant demandé un vote par écrit, le Secrétaire 

Général distribue les bulletins, et le vote a lieu. Les bulletins de vote 
sont dépouillés par le Secrétaire Général, qui annonce une double élection 
à 1'unanimité. 

Mr. Breman remercie les membres de l'Assemblée Générale pour son élec
tion, et exprim' sa gratitude à Mr .Lovejoy pour sa collaboration au cours 
des dernières années. En témoignage de reconnaissance, il lui offre un 
souvenir en son nom personnel. 
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Introduction : Mr. Pechère déclare que la premiere reunion u ' a i u a w u r e a 
paysagistes en vue de la fondation de l'IFLA a eu lieu à Bruxelles en 1 9 3 5 . 
D'autres réunions eurent lieu à Paris en 1 9 3 7 et à Berlin en 1 9 3 8 . Le Pré
sident PROPOSE de voter cet amendement. 

APPROUVE A L 'UNANIMITE . 
Article 1. APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Article 2 Miss Colvin propose de changer le texte anglais en " the Federa

tion IS non-political ". 
APPROUVE A L'UNANIMITE. 

Article 3 APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Article 4 Miss Colvin PROPOSE de laisser cet article pour la fin, lorsque 
— — — — — ] _ e s statuts auront été lu dans les deux langues. 
Articles 5 - 6 - 7 APPROUVES A L'UN/iNIMITE. 
Article 8 a) APPROUVE A L'UNANIMITE 
Article 8 b) Prof. Porcinai propose de fixer une durée limite aux membres 
~" individuels, qui devraient avoir 5 ans, par exemple, pour for

mer une société nationale . 
Madame Scholtzowna suggère que les membres individuels soient 
admis pour un an, sans droit de vote, afin de donner à l'IFLA 
le temps d'enquêter sur leurs qualifications avant de les 
admettre en qualité de membres individuels ayant le droit de 

Mr. Lovejoy remercie Mr.Breman, et lui souhaite, ainsi qu'au Prof. Aspe-
seater,tout le succès possible dans leur nouveau poste,et ajoute qu'il est 
certain de ce que l'Assemblée Générale a élu les personnalités les plus in
diquées pour occuper ces deux postes. 
9. Election des Vice-Présidents siégeant au Comité Directeur 

Prof. Aspesaeter annonce les résultats de l'élection,et lit le rapport 
du notaire d'Oslo qui a procédé au dépouillement des bulle tins de vote cornue 
suit : 

toiss Crowe a obtenu 23 voix 
Professeur Aspesaeter a obtenu 24 voix 
Professeur Owens a obtenu 23 voix ( dont i vote par lettre, 

et non par bulletin de vote normal .) 
Professeur Yokoyama a obtenu 9 voix. 

Le Professeur Aspesaeter ayant été élu Trésorier, les deux Vice-Présidente 
élus pour siéger au Comité Directeur sont Miss Crowe et le Prof. Owens. 
10. Election du Président en 1968 

Comme le terme de deux ans de l'actuel Président se terminera l'an pro
chain à Montréal, il y a lieu de procéder à l'élection du futur Président, 
d'accord avec le règlement intérieur. L'Assemblée Générale décide de charger 
le Secrétaire Général de procéder à l'élection suivant les règles en vigueur. 

Miss Crowe demande au Président s'il accepterait d'être réélu, et le Pré
sident lui répond que s'il est désigné comme candidat, il acceptera de poser 
sa candidature. 

Le Président déclare la séance levée. 
Le Prof. Porcinai annonce qu'il a convoqué la presse pour informer les 

.journaux sur les réunions de l'IFLA, et que trois journalistes sont déjà sur 
place pour accompagner l'excursion de l'après-midi. La Télévision participe
ra également au reportage. 
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Jtrticle 8 c) et d) 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 

APPROUVES A L'UNANIMITE. 

article 8 ; membres d'honneur, membres honoraires 
Miss Crowe propose de modifier cet article de manière à permettre 
à l'IFLA de distinguer une personne qui ne serait pas un architec
te paysagiste, en lui conférant le titre de " Honorary Member ". 
Mr. Perrin objecte qu'en Français, le mot " membre honoraire " 
est strictement défini, et ne peut être appliqué qu'à un membre de 
le profession. 
Mr.Pechère PROPOSE que les Statuts, qui devraient être aussi courts 
et souples que possible,indiquent simplement que si l'IFLA désire 
distinguer une personne, elle pourra créer une catégorie spéciale 
pour chaque cas particulier, qui devrait être prévu au règlement 
intérieur. 
Le Président PROPOSE de nommer un Comité,-composé de Miss Crowe, 
Messieurs Cabrai, Perrin et Pechôre, pour la rédaction du texte 
de cet article modifié. Ce texte devrait être soumis à l'approba
tion et au vote final de l'Assemblée Générale lors de sa prochai
ne réunion. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Articles 9 et 10 APPROUVES A L'UNANIMITE. 

Article 11 Miss Colvin suggère de modifier le texte anglais comme suit : 
"... the Executive Committee and its Board." 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 

Article 12 Plusieurs délégués soulèvent des objections quant au principe et 
à la rédaction de cet article, et une discussion générale résulte . 
Finalement, le Président PROPOSE que le principe de 1'article soit 
admis et voté, tandis que la rédaction définitive sera laissée au 
soin du comité déjà nommé pour la rédaction de l'article 8 - mem
bres d'honneur et membres honore, res. 

Article 13 
APPROUVE A L'UNANE'ITE. 
S PROUVE A L'UNANIMITE. 

Article 14 Monsieur Jellicoe PROPOSE que le texte anglais adopte le même ter
me de " Bureau " que le texte français, et que l'article 11 soit 
modifié en ce sens. 

APPROUVE L'UNANIMITE. 

4rticles 15 - 16 - 17 - 18 APPROUVES A L'UNANBîITE. 

Article 13 L'Assemblée Générale décide de supprimer du texte anglais les mots 
" Generally speaking ", et de modifier le texte français en : 
" Elle fixe le montant ..." 

iPPROUVE A L'UNANIMITE. 

Articles 2 0 - 2 1 22 APPROUVES A L'UNANIMITE. 

Artici icle 23 Miss Colvin soulève la question de la ratification des procès-
verbaux des réunions de l'Assemblée Générale, qui devrait avoir 
lieu lots de la prochaine réunion et avant que le Président ne 
les signe. 
L'Assemblée Générale décide que le comité déjà désigné pour la 
rédaction des deux articles précédents, soit également chargé de 
rédiger ce texte, et de le soumettre à l'approbation et au vote 
final de l'Assemblée Générale lors de sa prochaine réunion. 

Le Prof.Cabrai et Mr.Love joy proposent de laisser au règlement 
intérieur le soin de définir exactement les règles d'admission, et 
éventuellement d'exclusion, des membres individuels. 
Le Président PROPOSE de voter cette suggestion. 
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APPROUVES A L'UNANIMITE. 
Article 33 l'Assemblée Générale décide de modifier le texte français comme 

suit : " le Comité Directeur soumet ..." et le texte anglais : 
" the Executive Committee submits 
Madame Scholtzovvna soulève le problème des droits et des devoirs 
des délégués, et l'Assemblée Générale décide qu'ils devraient 
être définis par le règlement intérieur. L'Assemblée Générale 
décide cLe charger le comité déjà désigné pour la rédaction des 
autres articles, de rédiger le présent article en conséquence, 
et de le soumettre à l'approbation et au vote de l'Assemblée 
Générale lors de sa prochaine réunion. 

Article 34 APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Président déclare la séance levée. 

Articles 24- 25 - 26 - 27 - 28 - 29 - 30 - 31 - 32 
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Sardaigne, le 7 Juin 1967 
Congrès au Canada en 1968 

Madame Stensson, la Déléguée Canadienne, distribue le programme préli
minaire du congrès,qui aura lieu à Montreal en Juin 1968, du 15 au 29, sous 
le thème " Loisirs ",et indique les réunions, les conférences, les séminai
res et les excursions qui ont été prévu*. 

Madame Stensson fait quelques remarques quant à ce programme, et deman
de à l'Assemblée Générale de l'approuver, afin de lui permettre de continuer 
à préparer l'organisation du congrès. 

Le Prof. Owens approuve le thème choisi et le programme des excursions, 
et souhaite que les Américains viennent nombreux au congrès, malgré l'Expo
sition de Montreal qui aura attiré de nombreux visiteurs au Canada cette 
année. 

Mr. Boccard demande, au nom de l'association Suisse des Architectes Pay
sagistes,s 'il y aurait également des conférences prononcées en Allemand, ou 
seulement an Anglais et en Français. Mr. Pechère lui répond que cette ques
tion a déjà été discutée plus d'une fois, notamment à Stuttgart, et qu'il 
a été décidé que l'IFLA n'aurait que deux langues officielles, l'Anglais et 
le Français. Il est donc inutile de revenir sur ce problème. 

Dr. Werkmeister demande à Madame Stensson quel sera le prix approximatif 
des excursions prévues, mais Madame Stensson déclare qu'elle ne peut donner 
de chiffre exact en ce moment. PI est à espérer que l'excursion via Vancou
ver ne dépasse pas 200 dollars, environ. 

Le Président suggère que l'IFLA examine les possibilités de fréter un 
avion pour les participants européens au congrès, mais Mr.Lovejoy fait re
marquer que la chose ne sera pas réalisable, car de nombreux visiteurs vou
dront prendre part non seulement au congrès, mais encore profiter de leur 
voyage pour visiter également les Etats Unis,en sorte qu'ils reviendront plte 
tôt ou plus tard, tandis qu'un avion frété les obligerait à voyager tous en 
même temps dans les deux sens. Mr.Lovejoy suggère donc d'étudier un voyage 
en groupe,et déclare que suivant les informations dont il dispose, le voyage 
pour une personne coûterait 107 Livres, tandis qu'un groupe de 15 personnes 
au moins verrait ce prix réduit à 90 Livres, et un groupe de 50 personnes à 
80 Livres. Par avion frété, le prix serait d'environ 65 Livres, par personne. 
L'Assemblée Générale décide d'étudier cette question plus tard, par corres
pondance, lorsque les organisateurs Canadiens auront établi leur programme 
définitif. 

Mr. Lovejoy suggère que ce programme devrait prévoir une réunion du 
Comité Directeur à Montréal, avant la réunion de l'Assemblée Générale, par 
exemple le 14 Juin. L'Assemblée Générale approuve cette proposition. 

Le Président propose que tous les détails concernant le programme du 
congrès soient publiés dans ANTHOS et la revue Garten und Landschaft, ainsi 
que dans toutes las autres publications spécialisées, afin d'attirer le plus 
grand nombre possible de visiteurs. 

Madame Stensson demande à tous les délégués d'informer leur société 
nationale quant au programme du congrès, afin d'obtenir le plus grand nom
bre' de participants au congrès. 

Le Prof. Owens déclare que les membres de l'Association Américaine es
pèrent beaucoup que les membres de l'IFLA viendront nombreux à leur réunion 
de Buffalo, immédiatement après le congrès de Montreal, car cette réunion a 
été spécialement organisée en vue de leur participation. 

Le Secrétaire Général appuie vivement cette invitation, car il estime 
fort important pour l'IFLA que les Américains connaissent davantage la Fédé
ration, afin qu'ils lui portent un plus vif intérêt à l'avenir. 

Le Secrétaire Général soulève la question de la réception de 1'IFLA, 
dans le cadre du congrès,et prévient que ce genre de réceptions coûte cher. 

PROCES - VERBAL DE LA REUNION DE L'ASSEMBLEE GENERALE DE L'IFLA 
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Le President suggère de supprimer cette reception, mais le Prof.Owens 

déclare que la Société Américaine aimerait beaucoup avoir l'occasion de ren
contrer les délégués des autres sociétés affiliées à l'IFLA et les membres de 
son Comité Directeur. Une réception de ce genre est toujours très populaire 
aux .Etats Unis, où elle contribue à créer un bon " esprit de corps " dès le 
début des réunions. 

Le Prof.Cabrai suggère que l'Assemblée Générale prenne une décision sur 
ce point, mais seulement en ce qui concerne le congrès de Montreal et sans 
pour cela engager l'avenir, car il est évident que les possibilités financiè
res de l'IFLA commandent une décision particulière dans chaque cas. 

Le Secrétaire Général suggère que la réception soit limitée à un nombre 
réduit de personnalités, et non à tous les membres de l'Assemblée Générale, 
et le Président suggère qu'une conférence de presse remplace la réception, 
car une telle conférence est indispensable à la propagande de l'IFLA. 

Finalement l'Assemblée Générale décide que ce point sera réglé plus 
tard, moyennant accord entre Madame Stensson et le Comité Directeur. 
STATUTS 

Ae Prof. Cabrai lit les articles des nouveaux Statuts, tels qu'ils ont 
été rédigés par le Comité nommé à cet effet, comme suit • 
Article 8 ( au lieu de ; Membres d'honneur, membres honoraires) 

"L'Assemblée Générale peut, à titre exceptionnel, conférer une distinction 
particulière à des personnalités ayant rendu d'éminents services à la profes
sion d'architecte paysagiste, et éventuellement les associer à ses travaux. " 

" The Grand Council may, as a mark of special distinction, honour any 
individual by conferring to him an appropriate title of membership, and by 
associating him in the work of the Federation." 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Article 12 c) 

" Les membres individuels, et, dans le cas où un pays en compterait plu
sieurs,celui d'entr'eux qui aurait été désigné par les autres membres indivi
duels du pays où ils exercent leur profession. 

"The individual members representing their country of practice. In coun
tries where there are two or more, only one must be delegated as their re
presentative ." 

APPROUVE A L'UNANIMITE . 

Article 23 
" Il est dressé procès-verbal de toutes les séances de l'Assemblée G6~. 

raie, du Comité Directeur et du Bureau. Ces procès-verbaux sont *r? "Oire-
ment rédigés en Français et en Anglais, transcrits sur un régir,ure coté et 
paraphé, et signés par le Président et le Secrétaire Générai. Un double de 
ces procès-verbaux est adressé aux membres de l'Assemblée Générale aussitôt 
lue possible. Ils sont approuvés, après ratification éventuelle, lors de la 
prochaine réunion." 

" After every meeting of the Grand Council, the Executive Committee and 
the Bureau, the minutes of the meetings are inscribed in English and French 
and registered in a book with numbered pages, each to be signed, and counter
signed by the President and the Secretary General. The copy of these minutes 
is to be circulated to all members of the Grand Council as soon as possible. 
J-'hey will be ratified and approuved at the next meeting of each body." 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 

article 33 
" En se fondant sur les principes exposés dans les présents Statuts,^le 

Comité Directeur devra soumettre à 1'Assemblée Générale un règlement intérieur 
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qui précisera notamment les droits et les devoirs des membres de la Federation 
at des délégués, les tâches administratives dues au Président, au Secrétaire 
Général, au Trésorier et aux autres membres du Comité Directeur, la gestion 
générale de la Fédération, le règlement des votes, et le recrutement du person
nel qui pourrait être appelé à exercer une tâche administrative." 

" The Executive Committee will submit to the approval of the Grand Council 
a set of Bye-Daws, made out in accordance with the present Constitution. Ttey 
will, inter allia, exactly define the rights and duties of the members of the 
Federation and the delegates, the administrative functions of the President, 
the Secretary General, the Treasurer and the other members of the Executive 
Committee, and the general rules for the management of the Federation, inclu
ding the appointment of paid staff to perform a precise executive function, 
and the voting procedure." 

APPROUVE A l'UNANIMITE . 
. Lo President revient à l'article 4,qui, à la demande de Kiss Colvin a été 

laissé pour la fin, et PROPOSE de le voter. 
APPROUVE A L'UNANIMITE . 

Le Président propose que les nouveaux Statuts soient officiellement approu
vés, dans leur nouvelle forme, dans les deux langues. 

Miss Colvin PROPOSE, APPUYEE par Mr. Jellicoe, de voter les Statuts. 

APPROUVE A L'UNANIMITE . 
Le Président remercie les membres du Comité pour la -Révision des Statuts, 

du Comité Conseiller, et de tous les membres qui ont contribué à la prépara
tion des nouveaux Statuts, et PROPOSE de remercier le Professeur Cabrai, qui 
a élaboré le projet final. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Professeur Cabrai remercie Messieurs Breman et Perrin, dont les projets 

ont servi de base à son travail. 

Règlement intérieur 
Mr. Lovejoy suggère qu'après avoir voté les nouveaux Statuts, il y a 

lieu de commencer à revoir le règlement intérieur, et le Prof. Cabrai propo
se de nommer un comité chargé de sa rédaction, suivant 1'article 33 des nou
veaux Statuts. Le Prof.Cabrai propose à Messieurs Breman et Aspesaeter de se 
charger de rédiger le règlement se rapportant aux postes de Secrétaire Géné
ral et de Trésorier, et de nommer deux ou trois autres membres pour complé
ter l'ouvrage, qui devrait être soumis à l'approbation de l'Assemblée Géné
rale lors de sa prochaine réunion au Canada. 

Monsieur Breman offre de préparer un projet, qu'il soumettra à l'appré
ciation du Professeur Aspesaeter et du Professeur Cabrai, ainsi qu'au eoiuxU; 
chargé d'élaborer le projet. 

Le Président PROPOSE de charger le Secrétaire Général de traiter la 
question comme il le désire, et de nommer un comité composé de Miss^Colvin, 
Messieurs Perrin et Cabrai pour produire le projet de règlement intérieur. 

APPROUVE A L'UNANIMITE . 

12- UNESCO 
Le Professor Cabrai expose la situation de l'IFLA vis-à-vis de 1'UNESCO 

et annonce que la demande d'admission à la catégorie B a été reçue trop tard 
pour être appréciée cette année,mais que Monsieur Le Harivel,auquel cette 
demande avait été adressée, a promis de la soumettre à l'approbation de la 
conférence générale de 1'UNESCO au printemps prochain. Bntretemps, Mr. Le 
Harivel a proposé à l'IFLA d'étudier soigneusement les possibilités de co
opération avec 1'UNESCO suivant le programme général de cette organisation, 
qu'il a remis à Monsieur Perrin. Le Prof. Cabrai annonce qu'il entreprendra, 
en collaboration avec Monsieur Perrin, une étude approfondie de ce programme . 

L'autre part, le Prof.Cabrai annonce que Monsieur Abdul Hak, avec lequel 
il est en relation constante, lui a exprimé l'intérêt particulier que 1' 
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UNESCO porte à la question de conservation et mise en valeur des sites et mo
numents historiques, et la nécessité de former des techniciens et éventuelle
ment des architectes paysagistes à cet effet.Une conférence aura lieu à Paris, 
du 2 au 7 Octobre prochain, sur ce thème, et Mr. Abdul Hak a promis d'inviter 
l'IFLA à envoyer des observateurs. Afin de satisfaire au désir de formation 
d'architectes paysagistes spécialisés, le Prof. Cabrai propose d'organiser 
des cours de vacances à Lisbonne, dès l'été prochain, et annonce qu'il a obte
nu l'accord de principe de la FonGation Gulbenkian de financer ce projet, 
destiné à la formation d'architectes paysagistes s'intéressant à la conserva
tion et la mise en valeur des sites, monuments et jardins historiques. 

Le Président remercie le Prof. Cabrai, et lui souhaite bonne chance dans 
ses entreprises. 

£3. Groupes de Travail : Le Professeur Cabrai expose ce qui suit : 
Routes : Le Président du Comité des Routes, Mr. M.Porter, a annoncé qu'une 

conférence aurait lieu en Angleterre, du 16 au 20 Juillet. Tous les 
détails sur cette conférence ont déjà été distribués aux membres de l'Assem
blée Générale, et le Prof. Cabrai souligne l'importance de cette conférence, 
à laquelle le Prof. Porcinai compte assister à titre privé. 

Le Président PROPOSE de nommer Miss Crowe pour représenter l'IFLA à cette 
conférence, et de demander à Mr. M.Porter d'en faire un rapport destiné à 
être publié dans ANÏHOS. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Bibliographie :Le Prof. Cabrai expose les relations entre l'IFLA et 1'UICN 

en vue de l'établissement d'un centre d'information bibliogra
phique à l'Université de Newcastle-upon-îyhe, et Miss Crowe, qui a assité à 
la conférence de 1 'UICN à Lucerne, juste après le congrès de Stuttgart, décla
re que 1'UICN demande à l'IEL^ de patronner l'étude préliminaire,que doit 
réaliser l'Université de Newcaste-upon-Tyne,afin d'établir dans quelles con
ditions et à quel prix un centre d'information équipé d'ordinateurs pourrait 
être mis en service, et la demande de subsides que l'on espère obtenir de 1' 
Office of Technical and Scientifical Information afin de couvrir les frais 
à'une telle étude. 

Le Président rappelle que tous les détails sur cette proposition sont 
exposés en cinq points dans le procès-verbal de la réunion du Bureau de 1 1 

IFIw. à Amsterdam, le 25 Février 1967, lequel a été distribué à tous les mem
bres de l'Assemblée Générale, et PROPOSE d'accepter la proposition de l'UICN. 

Al PROUVE A L'UNANIMITE. 
Education : Le Prof. Cabrai déclare que divers devis pour l'impression de 
TTSûû exemplaires du Rapport du Comité sur l'Education, ont été obtenus au 
Portugal, et qu'en principe, la Fondation Gulbenkian accepterait de cr

ies frais d'impression. Ce rapport, dans sa forme actuelle, et complété d' 
une introduction exposant les travaux préliminaires qui ont conduit à l'éla
boration de ce rapport, devrait être imprimé et distribué à toutes les bi-
bïpthèques universitaires, aux associations nationales d'architectes paysa
gistes, et à toutes les organisations et institutions qui se montreraient 
intéressées. 

Le Prof. Vaughan distribue son rapport intérimaire aux membres de l'As
semblée Générale, qui 1'étudient avec le plus grand intérêt. 

Le Président PROPOSE à l'Assemblée Générale d'approuver la publication 
de ce rapport sur 1'Education, même si la Fondation Gulbenkian ne payait pas 
les frais d'impression, mais le Professeur Vaughan suggère que son rapport, 
dans sa forme actuelle, ne vaut peut-être pas la peine d'être imprimé, et 
qu'il préférerait beaucoup continuer son travail de révision de ce rapport, 
afin de le publier plus tard, ainsi qu'il est exposé dans son rapport inté
rimaire, en quatre points. Pour réaliser seulement les trois premiers points 
repris dans ce rapport, il estime qu'il ne lui faudrait pas plus de six mois . 

Le président propose d'imprimer le rapport tel qu'il est actuellement, 
car dès sa distribution, ce rapport ne manquera pas d'appeler des commentai
res et des corrections de la part des universités et institutions intéressées, 
et ces renseignements seront" du plus haut intérêt pour la préparation de la 
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Le Prof. Vaughan demande six mois pour préparer une édition revue et cor

rigée, comportant l'introduction demandée, mais le Prof. Cabrai insiste sur 
la nécessité de faire imprimer le rapport immédiatem -it, vu les frais peu 
élevés, et la valeur d'un ouvrage imprimé pour appuyer les négociations de 1 ' 
IFLA, par exmple auprès de l'UNESCO. 

Miss Colvin et le Dr.Werkmeister soutiennent la proposition du Prof. 
Vaughan , de préparer une édition corrigée dans six mois. 

Le Prof. Hansen estime qu'il est très important de publier ce rapport, 
mais que l'Assemblée Générale devrait en laisser la décision au Comité sur 
l'Education, qui est responsable de la préparation dudit rapport. 

Mr. Lovejoy suggère de publier le rapport dans sa forme actuelle, en in
diquant sur la couverture " rapport provisoire " afin de montrer clairement 
que le rapport définitif sera publié plus tard. De toute façon, un nouveau 
rapport devra être publié tous les cinq ans, car les renseignements qu'il 
est sensé fournir changent constamment. 

Le Prof. Cabrai insiste sur la nécessité d'avoir un document imprimé, 
fournissant des renseignements concrets sur notre profession, afin de combat
tre l'ignorance générale, et de divulguer une meilleure connaissance des 
possibilités d'enseignement. Par ailleurs, l'IFLA devrait profiter des bonnes 
dispositions de la Fondation Gulbenkian. Le Prof. Cabrai déclare qu'il est 
d'avis de publier immédiatement le rapport provisoire,- de manière à pouvoir 
l'utiliser dès le 2 Octobre, lors de la réunion à Paris de 1'UNESCO. 

Le Président demande au Prof. Vaughan s'il pourrait produire le rapport 
brèvement revu et corrigé, et complété de l'introduction demandée, dans 2 
semaines. Le Prof. Vaughan suggère que cette introduction soit écrite par 
quelqu'un qui soit mieux au courant que lui, et qu'il ferait de son mieux 
pour fournir le rapport revu et corrigé dans deux mois . 

Le Prof. Cabrai déclare qu'il devrait avoir le rapport le 15 Août au 
plus tard, afin de l'avoir imprimé dans les premiers jours d'Octobre. 

Mr. Pechère PROPOSE que l'Assemblée Générale donne • au Comité Direc
teur les pouvoirs nécessaires pour traiter de cette question, en collaboration 
avec le Comité sur l'Education. Le Professeur Cabrai APPUYE cette proposition 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Président PROPOSE de voter les subsides nécessaires à l'impression 

du rapport Education. 
APPROUVE A L'UNANIMITE. 

Jardins historiques 
Le Prof. Cabrai PROPOSE la création d'une groupe de travail " Jardins 

historiques", dont la première tâche serait de préparer un inventaire de 
tous les jardins historiques dans le monde. Le Prof. Cabrai propose que la 
présidence de ce comité soit confiée à Mr. Pechère, qui a une très vaste 
expérience dans ce domaine, et auquel serait laissé le choix de ses colla
borateurs. Le Président appuyé cette proposition , et remercie Mr. Pechère. 

APPROUVE A L 'UNANIMITE. 

Règlement intérieur 
Un nouveau groupe de travail dont la composition a été indiquée ci-

dessus, est créé, en vue de la rédaction du règlement intérieur. 

15-Congrès de 1370 
Le Président annonce que l'IFLA n'a reçu aucune invitation ferme pour 

le congrès de 1970, et le Prof. Cabrai déclare qu'en 1970 le Portugal inau
gurera son premier parc national, et qu'il invite l'IFLA à tenir un congrès, 
au Portugal en 1970, sur le thème Récréation dans le paysage rural, qui 
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serait la continuation de celui du congrès de Montréal. Le Prof. Oabral ajou-
tequ'il confirmera officiellement cette invitation avant la prochaine réunion 
du Bureau. 

Le Président PROPOSE d'accepter cette invitation et de remercier le 
Prof. Oabral. 

APPROUVE A L'UNANIMITE . 
Miss Colvin suggère que le titre d'un congrès est fort important, et que 

le mot " récréation" ou " loisirs " a déjà été fréquemment utilisé, et proposa 
de choisir un titre différent, compte tenu de ce que le Portugal a tant à 
offrir, sur le thème " Multiples usages du sol ". 

L'Assemblée Générale décide d'examiner ce point plus tard, lorsque le 
Prof. Cabrai aura confirmé son invitation. 
17. Questionnaire envoyé à tous les membres 

Le Président rappelle aux délégués des associations nationales qu'il 
leur a envoyé un questionnaire, il y a quelque temps, et leur demande de bien 
vouloir le remplir et le renvoyer dès que possible au Secrétariat. 
16. Réunion de l'Assemblée Générale en 1969 

J Ï I T. Holger Blom invite aimablement l'Assemblée Générale à se réunir en 
1969 à Stockholm, son invitation étant faite tant au nom de son association 
que de celui de la ville de Stockholm, dont le Département des Parcsfêtorra 
en 196S son centenaire.Mr. Holger Blom propose que l'excursion qui suivra cet
te réunion passe par Helsinki, et peut-être Leningrad. Les membres de l'As
semblée Générale auront ainsi l'occasion de voir ce qui a été réalisé à Stock
holm depuis le congrès de 1952. 

Le Président PROPOSE d'accepter cette invitation et de remercier Mr.ELom 
APPROUVE A L'UNANIMITE. 

18 - Traduction des termes techniques 
Le Prof. Cabrai félicite le Président de son initiative en ce qui concer

ne la traduction des termes tectoniques en Allemand, Français et Anglais, et 
leur publication dans ANTHÛS, sur des feuilles amovibles.Le Prof. Cabrai 
propose que ces termes soient également traduits en Portugais et en Espagnol 
et plus tard également dans les langues slaves. Le Prof.Porcinai y ajoute 
1'Italien. 

Le Président objecte que le premier pas consiste à faire la traduction 
dans les langues officielles de l'IFLA, les autres langues suivront. Il pro
pose de nommer un comité, composé de Miss Crowe, Messieurs Cabrai, Perrin et 
Pechère, pour traiter cette question. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
19. Définition de la profession 

Le Prof.Cabrai annonce qu'à Genève, travaillant avec Mr. Jacquet,sur 
l'édition en langue française du Bureau International du Travail, il y a 
découvert que le mot " architecte paysagiste " y est utilisé comme traduc
tion du terme anglais de " landscape planner ". Le problème actuel est d'ob
tenir du BIT que l'architecte paysagiste soit classifié sous 004, immédiate-
dent après l'architecte,l'ingénieur et le topographe. L'important est le 
fait de voir l'architecte paysagiste déjà classé en qualité d'intellectuel, 
non pas d'entrepreneur. 

Le Président demande M Prof.Cabrai d'envoyer aux membres de l'Assemblée 
^nèrale une copie de la définition, en langue française, de la définition 
de la profession, telle qu'il l'a soumise àu B.I.T. 

20. Conférence UIA 
Le Président PROPOSE d'envoyer un représentant officiel de l'IFLA à 

cette conférence, et de nommer Mr. Lovejoy, qui a accepté 



SZ6 

21- livre IFLA 

Le Président annonce que le Prof. Olschowy a accepté d'être l'éditeur 
du prochain livre IFLA en langue allemandeT et qu'il a déjà soumis le pro
gramme aux membres du Comité pour l'édition de ce livre. Miss Crowe en a 
demandé la traduction en Anglais, laquelle sera envoyée, avec la traduction 
française,aux membres de ce Comité. Le Prof. Cabrai et le Prof. Hackett lui 
ont déjà fait parvenir leurs commentaires. 

22 - Emblème 
Le Président demande à l'Assemblée Générale de décider si elle désire 

adopter un emblème unique, destiné à être utilisé en tous lieux et en toutes 
circonstances, cet emblème pouvant être choisi parmi ceux qui ont déjà servi 
précédemment. Le choix final pourrait être fait lors de la prochaine réunion 
de l'Assemblée Générale, à Montréal. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
23. Information à publier dans les revues spécialisées 

Le Président expose ses négociations avec ANTHOS, et puisque cette re
vue est l'organe officiel de l'IFLA, propose d'utiliser régulièrement les 
deux pages de texte qui sont mis à la disposition de l'IFLA. 

Mr. Boccard lit une lettre de Mr.W.Leder,écrite au nom des éditeurs d' 
ANTHOS, et demandant aux délégués d'envoyer des articles, qui leur seront 
payés, et des informations sur leur association nationale. 

Le Président demande a tous les membres de l'IFLA d'envoyer des infor
mations et des articles, destinés à être publiés dans ANTHOS. 

Le Président a déjà propose dans son rapport de publier des informa
tions sur I'IFLA dans toutes les revues spécialisées, dont la liste lui est 
fournie par les membres. Le Président annonce qu'il a déjà reçu une liste d' 
environ 80 revues dans divers pays, et propose d'écrire de nouveau à ceux 
qui n'ont pas encore fait parvenir la liste des revues existant dans leur 
pays, pour leur rappeler de l'envoyerle plus rapidement r-ssible. Le Pré
sident demande à l'Assemblée Générale d'approuver son initiative, telle 
qu'elle est exposée dans son rapport. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Président déclare qu'il préparera lui-même les bulletins d'informa

tion destinés à être publiés, mais demande à l'Assemblée Générale de nommer 
deux de ses membres, l'un de langue française, l'autre de langue anglaise, 
qui soient chargés de vérifier et approuver son texte avant sa publication. 

Monsieur Perrin propose de demander à Mr.Duprat de se charger du 
texte français. Le Président suggère que ce soit la tâche de deux Vice-Pré
sidents, et propose le Prof.Owens pour la version anglaise. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Au cas où Mr.Duprat n'accepterait pas la tâche, Messieurs Pechère et 

Perrin se déclarent prêts à s'en charger. 
0" entressujets divers 

Concours internationaux : Le Président rappelle son rapport, dans le
quel il soulève 1'importance d'avoir un règlement universel pour les con
cours internationaux d'architectes paysagistes, et propose qu'un projet de 
règlement soit établi, en accord avec l'Union Internationale des Architectes, 
Le Président propose de collaborer avec Miss Crowe pour la préparation de 
ce projet, et de le soumettre à l'Assemblée Générale lors de sa réunion à 
Montréal. Miss Crowe accepte de préparer ledit projet. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
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ttiss Davis 
Mr.lovejoy annonce qu'il a reçu une lettre de Miss Davis, d'Australie, 

demandant à l'IFLA de certifier qu'elle est une architecte paysagiste, puis
qu'elle est un membre individuel de l'IFLA, afin de lui permettre d'établir 
ses qualifications auprès de son Gouvernement, avec lequel elle semble être 
en difficulté. Mr.lovejoy suggère d'envoyer une lettre à Miss Davis, certi
fiant qu'à l'époque où elle a demandé son admission en qualité de membre 
individuel du pays où elle exerce sa profession, nous avons examiné ses 
travaux, et, les ayant trouvé satisfaisants, l'avons admise comme membre 
individuel de la Fédération. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Mr.Lovejoy annonce que, suivant les informations dont il dispose, 

la nouvelles association australienne tiendra sa première assemblée en 
.«.oût ou Septembre prochain. 
Union des Associations InternatL onales 

Le Prof. Cabrai annonce qu'il existe une telle Union, laquelle publie 
régulièrement un bulletin donnant la liste de toutes les réunions et congrès 
de chacune des associations internationales affiliées, et demande si l'IFIA 
est membre de cette Union, comme elle devrait l'être. 

Mr .Pechère lui répond que l'IFLA est membre de 'cette Union depuis le 
temps où il exerçait la fonction de Secrétaire Général. 

Le Président PROPOSE d'en référer au Comité Directeur. 
APPROUVE A L'UNANIMITE. 

Le Président lève la séance après avoir remercié les délégués pour 
leur collaboration, et leur souhaite un bon voyage de retour chez eux. 
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C O N S T I T U T I O N 
Chapter I - Introduction-Object-Title-3eat-Eanguages 
Chapter II - Members of the Federation 
Chapter III- Administration 
Chapter IV - The capital and the properties of the Federation 
Chapter V - Modification of the Constitution 
Chapter VI - Miscellaneous - Dissolution of the Federation 

Chapter I 

Introduction : Meeting in Cambridge in 1946,and further to the previous 
contacts established in Brussels in 1 9 3 5 , Paris in 1 9 3 7 

and Berlin in 1 9 3 8 , the delegates of various national associations of 
landscape Architects decided the foundation of an international 
federation, which was given the title of : 

Art .1 Title : International Federation of landscape Architects. 
Art.2 Object : The object of the International Federation" of Landscape 

Architects is the development and promotion of the profession of 
landscape architecture, as well as of the arts and sciences related 
to the profession, in all parts of the world. The International 
Federation of Landscape Architects is non-political. 

•Art.3 Seat : The seat of the International Federation of Landscape Archi
tects will be as determined by the Grand Council's decision. 

Art .4 Languages : The International Federation of Landscape Architects' 
officiel languages are French and English.In case of dispute, the 
french text will have authority. 

Art . 5 The duration of the International Federation of Landscape Architects 
is unlimited. 

Chapter II 
The members of the Federation 

Art .6 The members of the Federation are essentially the national societies 
of landscape architects. 

Art . 7 Each nation can be represented only by one such society. 
Art.8 The members of the International Federation of Landscape Architects 

are : 
a) the national societies of landscape architects 
b) the individual members, admitted exceptionally in case no natio

nal society exists in their country of practice.These members 
automatically lose their right to individual membership as soon 
as a national society is founded in their country. 

c) the foundation members, who are the persons who signed the 
Federation's original declaration in Cambridge .They are members 
of the Federation for their life-time, and, in that quality, sit 
at the Grand Council meetings,where they are entitled to express 
their opinion.Their membership can not be delegated nor transmit
ted by any means nor in any circumstances. 

d) the members of the Executive Committee 
$ The Grand Council may, as a mark of special distinction, honour 
any individual by conferring to him an appropriate title of member
ship, and by associating him in the work of the Federation. 

Art . 9 Admission of the members : The admission of the members the 
exclusive privilege of the Federation's Grand Council. 

Art.10 Resignation - Exclusion of the members 
The members lose their membership either : 
a) by resignation 
b) by exclusion pronounced by the members of the Grand Council. 
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Chapter III 

Administration 
Art »11 The management of the Federation is in the hands of the Grand Coun

cil, the Executive Committee and its Bureau. 
Art . 12 The Grand Council of the Federation is composed of all the active 

members of the Federation, who have a right to vote, and the Past 
Presidents, without voting rights.Those members who have a right 
to vote are : 
a) the members of the Executive Committee 
b) the delegate appointed by each national society affiliated to 

the Federation 
c) the individual members representing their countries of practice . 

In countries where there are two or more, only one must be 
delegated as their representative . 

d) the foundation members. 
Each country can, therefore, be represented at the Grand Council 
by only one delegate. This delegate can be accompanied by a group 
of technical advisers, whose number will be, for practical reasons, 
submitted in each case to the previous approval of the Executive 
Committee. The Grand Council members are renewed at the rate of 
one third every two years. The delegates can be re-elected by the 
society that appointed them. Any delegate who resigns shall imme
diately be replaced by another member appointed by the society 
to which he belonged. 

Art .13 The Executive Committee is composed of: the President, the immedia-
te Past President, the Secretary General, the Treasurer and the 
Vice Presidents elected by the Grand Council by a simple majority 
vote for two years. The members of the Executive Committee can 
be re-elected. 

A r t . 1 4 The Bureau is composed out of the President, the Secretary General 
and the Treasurer. 

Art .15 The President has the duty to carry out the decisions of the Grand 
Council.He presides the Grand Council and is chairman of the Execu
tive Committee and of the Bureau. He is the Federation's legal 
representative in court, but is not allowed to prosecute without 
the previous and specific authorization of the Grand Council. In 
case of absence, the President is replaced by the senior Vice Pre
sident present. The President is elected by the Grand Council for 
a period of two years. He may be re-elected for no more than one 
further term ' of two years . 

Art .16 The Secretary General carries out the duties of secretary of the 
Grand Council's and the Executive Committee's meetings. He prepares 
the respective minutes, which bear his and the President's signa
ture . The Secretary General is elected by the Grand Council for 
two years. He may be re-elected for no more th^n two further terms 
of two years each. 

Art .17 The Treasurer keeps the accounts of the Federation and administra-
tes its finances and properties. He is responsible towards the Grand 
Council. The Treasurer is elected by the Grand Council for two 
years. He may be re-elected for no more than two further terms of 
two years each. 

•Art . 1 8 Administration - Administrative functions within the Federation 
The Grand Council must decide and direct the general activities 
of the Federation and make all the decisions required by its 
management. 
The Executive Committee is in charge of the general management of 
the Federation and takes all the decisions necessary to achieve 
the objectives of the Federation,according to the decisions of the 
Grand Council. The decisions of the Executive Committee must be 
approved by the Grand Council. 
It is the duty of the Bureau to carry out these decisions . 
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.Art .19 The Grand Council meets once a year, or extraordinarily on convoca-

tion of the Executive Committee, which must convene it upon request 
of at least one third of the members of the Grand Council. The deli
berations of the Grand Council are valid only if at least one fourth 
of its members are present at the meeting. If this quorum is not 
achieved,another meeting of the Grand Council must be convened,and 
at this meeting the Grand Council all deliberate whatever the number 
of its members present. 

The members of the Grand Council who are unable to attend a 
meeting, may be represented by one of their colleagues or another 
member of the national society to which they belong,duly accredited. 

No representative may cast more than five votes,including 
his own. 

During Grand Council meetings, the reports of the Executive 
Committee, the Secretary General and the Treasurer shall be sub
mitted, considered and acted upon. 

The Grand Council shà 1 approve a budget. 
The Grand Council shall designate the members of the Executive 

Committee and make a re-appointment in case of vacancy. 
The Grand Council shall decide the admission or expulsion of 

its members.lt shall also determine whether or not to accept the 
resignations. 

The Grand Council may determine the amount of the yearly 
subscription. 

The Grand Council is responsible for aL1 the affairs of the 
Federation,and shall vote on the propositions and reports made by 
the Executive Committee.Except in case of delegated powers,no pro
posal may be carried out unless voted by the Grand Council. 

Art.20 The Executive Committee meets whenever necessary,and ay least once 
a year. The meetings take place on convocation by the President, 
who must convene a meeting upon request of at least one third of 
its members. Decisions are voted by simple majority,the President 
having a casting vote. The decisions are valid only if at least 
half the members of the Executive Committee are present. 

Art.21 The Bureau meets whenever necessary,upon request of the President. 
Art .22 Convocations to ordinary or extraordinary meetings of the Grand 

Council and the executive Committee are to be made by the President 
at least three months in advance. The convocations are accompanied 
by the agenda .In case the President fails to convene the meetings 
according to the rules of the Constitution,the members who reques
ted the meeting are entitled to convene it according to said rules. 

Art.23 Minutes : After every meeting of the Grand Council, the Executive 
Committee and the Bureau, the minutes of the meetings are inscribed 
in English and French and registered in a book with numbered pages , 
each to be signed, and counter-signed by the President and the 
Secretary General.The copy of these minutes is to be circulated as 
soon as possible to all members of the Grand Council. They will be 
ratified and approved at the next meeting of each body. 

Art.24 Fees - Reimbursement of expenses : The members of the Federation 
shall receive no fees for the duties they carry out .They may be 
reimbursed, only by pre-arrangement, in the amount of the expenses 
they incur in connection with these duties. 

Chapter IV 
The capital and the properties of the Federation 

Art.25 The properties of the Federation are composed of its capital,fixed 
and movable assets . 

Art .26 The Feeeration may accept gifts, donations and legacies. 
Art,27 The active members of the Federation must contribute a yearly 

subscription in the amount voted by the Grand Council. 

http://members.lt


-4-
Art,28 The Federation may accept other sources of income, such as exhibi

tions, congresses, publications, etc. 
Art.29 In case of dissolution of the Federation,the Grand Council will 

decide on the disposal of the properties of the Federation. 
Chapter V 

Modification of the Constitution 

Art.50 The revision of the Constitution may be voted upon proposal put for*, 
th by the Executive Committee,or at least one third of the members 
of the Grand Council,who must write and sign a proposal stating 
clearly the suggested revisions . Immediately upon receipt of the 
proposal, the President will convene an extraordinary meeting of 
the Grand Council within six months,and the proposed revisions must 
be circulated to the members of the Grand Council at least three 
months prior to the meeting. The revision may only be carried by 
a two-third majority of the postal votes received. 

Chapter VI 

Miscellaneous - Dissolution of the Federation 
Art . 51 Financial liability : The assets of the Federation are the sole 

warranty for the management of the Executive Committee.wherefore no 
claim can be made against any of its members individually. 

Art.52 Disputes relative to the affairs of the Federation which may arise 
between members should be submitted for the consideration of the 
Executive Committee,which will endeavour to settle them by amicable 
arrangement. If this can not be accomplished,the matter shall be 
referred to the Grand Council. 

Art.53 Bye-Laws : The Executive Committee will submit to the approval of 
the Grand Council a set of Bye-laws,made out in accordance with the 
present Constitution. They will, inter allia, exactly define the 
rights and duties of the members of the Federation and the delegates, 
the administrative functions of the President, the Secretary General, 
the Treasurer and the other members of the Executive Committee , 
and the general rules for the management of the Federation, inclu
ding the appointment of paid staff to perform a precise executive 
function, and the voting procedure. 

Art .34 Dissolution of the Federation 
The dissolution of the Federation can only be decided upon proposal 
of the Executive Committee, or at least half of the members of the 
Grand Council, who will write and sign such a proposal. 
This proposal would be submitted to the Grand Council. The Presi
dent would, immediately upon receipt of the proposal, convene an 
extraordinary meeting of the Grand Council within six months. The 
proposal of the meeting must be circulated for final voting to all 
the members of the Grand Council, and the dissolution can only be 
carried by a two-third majority of the postal votes received. 



AGENDA FOR THE MEETING OF THE GRAND COUNCIL OF IFLA, June 4th-8th 1967 
ORDRE DU JOUR POUR LA REUNION DU GRAND CONSEIL DE L'IFLA,Juin k-8 1967 

1; Apologies for absence 
2. Minutes of last meeting of the 

Grand Council 
3. The President's report 
k. The Hon.Secretary General's report 

5. The Hon. Treasurer's report 
6; The Hon.Auditors' report 
7. Election of the Hon. Secretary 

General 
8. Election of the Hon.Treasurer 
9. Election of Vice-Presidents to 

sit at Executive Committee 
10. Election of President in 1968 

11.Constitution and Bye-Laws 
12. UNESCO contacts 
13- Working parties 
Ih. Congress in Montreal in 1968 -

15. Congress in 1970 

16. Next meeting of Grand Council 
in 1969 

17. Education standards and require— 
ments for admission to profession 

l8.Translation of technical terms 
19. Definition of profession and 

admission into BIT of drafts by 
Hiss Colvin and Prof. Cabrai 

20. U.I.A.Conference in Prague 
21. IFLA Book 
22. Permanent IFLA emblem 
23. Information in professional 

publications 
Zh. Any other matters 

Excuses pour motif d'absence 
Procès-verbaux des dernières réunions 
du Grand Conseil 
Rapport du Président 

Rapport du Secrétaire Général 
Rapport du Trésorier 
Rapport des Auditeurs 
Election du Secrétaire Général 

Election du frésoriir 
Election des Vice-Présidents siégeant 
au Comité Exécutif 
Election du Président en 1968 
Statuts et Règlement intérieur 
Relations avec 1'UNESCO 
Groupes de travail 
Congrès de Montreal en 1968 
Congrès en 1970 
Prochaine réunion du Grand Conseil 
en 1969 
Normes pour l'Education et conditions 
d'admiêsion dans la profession 
Traduction des termes techniques 
Définition de la profession,et admission 
des définitions de Miss Colvin et du 
Prof. Cabrai au BIT. 
Congrès U.I.A. à Prague 
Livre de l'IFLA 
Emblème de 1 1IFLA 
Information dans les publications 
professionnelles 
Autres sujets divers 



Present 
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MINUTES OF THE MEETINGS OF THE GRAND COUNCIL OF IFLA 
Sardinia, June $th tbth and ?th,1967 

PROCES-VERBAUX PES REUNIONS DE L'ASSEMBLEE GENERALE DE L'IFLA 
en Sardaigne les 5 t 6~ et 7~Juin 1967 

: President of Honour 
Président d'Honneur 
President 
Past President 
Président Sortant 
Vice-Presidents 

Hon.Secretary General 
Secrétaire Général 
Hon. Treasurer 
Trésorier 
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Delegates 
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Autriche 
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Prof. F.C.Cabrai 123 
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Mr. E.Ihm 123 
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Prof. S.Hansen 123 
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Mr. J.B.Perrin 123 
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123 

Prof. I.Ormos 23 

Prof. P.Porcinai 123 

Mrs. I.Stenersen 123 

Mrs. A.Scholtzowna 123 

Mr. H.Blim 123 

Prof. E.Fontes 123 

Mr. J.Boccard 123 

Prof. H.L.Vaughan 123 

Observer 
Observateur Mr. B.Gruffydd 123 
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MINUTES OP IHE MEETING 0? THE GRAND COUNCIL OF IFLA 
Sardinia, June 5th, 1967 

The President addressed the members of the Gr^nd Council and welco
med them on the occasion of the meeting of the Grand Council.He thanked 
Prof.Porcinai and the Italian Association of Landscape Archite©too for their 
kind invitation to Sardinia, and introduced the President of said Associa
tion, Prof .Valério Giacomini, requesting him to accept the expression of 
IFLA's grat itude . 

Prof.Giacomini welcomed the members of the Grand Council in Sardinia 
as per attached speech. 

The President of Honour, Mr.Jellicoe, addressed the members of the 
Grand Council, and congratulated them, in the name of the members who foun
ded the Federation IS ye«rs ago, for the development and progress in these 
years. He expressed his complete confidence in the simple great idea upon 
which IFLA was founded : the art of landscape is young in the world,but 
will grow and gradually come to consume all the other arts.It is only a 
matter of time, and may take centuries, but IELA will have contributed to 
this achievement. 

1. Apologies for absence were received from : 
Prof. M.Yokoyama 
Mr.Duprat,who appointed Mr.Perrin to represent him 
to.Latinne, who appointed Mr.Pechère to represent him 
Miss J.Pirn 
Miss M.Davis,who appointed Miss Colvin to represent her 
Mr. Andersson, who appointed Mr.H.Blom to represent him 
Messrs, Stoddart and Tabora 
Mr. Paldi 
Mr. Leder,who appointed Mr. Boccard to represent him 

The President introduced an observer from Great Britain,Mr,B.Gruffydd. 
2. Minutes of last meetings 

The minutes of the last meetings were circulated to all members of ths 
Grand Council and taken for read. The CHAIR PROPOSED that these minutes 
be accepted 

CARRIED UNANIMOUSLY 
3. The President's report 

The President made a very comprehensive report ( attached ) raising 
several important points : 
- the necessity to organize IELA's finances in such a way that the Federa
tion can survive and develop without foreign aid. 

- the necessity to appoint delegates to represent IFLA and establish con
tacts with other organisations throughout the world. 

- the necessity to promote a better knowledge of IFLA's aims and achieve
ments, by publishing regularly information on the activity of the Fede
ration, in every country's professional publications,a list of which is 
to be supplied by the delegates.Information on IFLA must also be publi
shed in the two pages that ANTHOS granted to IFLA fur the purpose. 

- the necessity to adopt one single emblem,to represent IFLA in every 
circumstance throughout the world . 

- the necessity to translate technical expressions and terms, so as to 
promote a better understanding of landscape architecture problems.The 
President suggested that the definitions of technical terms be published 
in ANTHOS in French and English as well as German, on pull-out pages, 
at the rate of about 50 terms in each issue . 

- the necessity of learning more about the members of the Federation.The 
President reported that he requested and obtained information on the 
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basis for the calculation of professional fees in the various countries,and 
suggested that one delegate be appointed to survey the information,compare It 
and submit a report on his study to the Grand Council. 

- the necessity to establish regulations for international competitions, in co
operation with UIA.The president suggested that Miss Crowe be appointed to ma
ke a draft of such regulations, in co-operation with himself. 

-the necessity to gather more information on IFLA, in order to comply with re
quests and answer enquiries from UteESCO and other organisât ions.The President 
suggested that the delegates supply all available information on their natio
nal societies. 

The Presidentalso thanked Mr. Lovejoy for all he has been doing for IFLA 
in the last nine years, in his quality of Hon.Secretary General,Mr. Breman 
for his work as Hon.Treasurer, and Messrs. "fterkmeister and Latinne for their 
Auditors ' reports. 

4.The Hon.Secretary General's report 
His report having been circulated prior to the meeting,the Hon.Secretary 

General only wished to insist on the points he tried to achieve during his 
terms as Hon.Secretary General : 

-the recognition of the landscape architect by the allied professions of archi
tects, town planners, engineers, and also the Governments and the internatio
nal organizations such as UN and UNESCO. 

- the recognition of landscape architecture as key profession in the solving of 
many complex land use problems. 

-to increase the sphere of influence of the landscape achitects by bringing 
more nations into IFLA,in order to create a truly world-wide organisation. 

- to establish a strong secretariat which can pursue energetically the aims 
and policy of the Grand Council. 

The Hon.Secretary General thanked the Grand Council for its constant sup
port during the last nine years, and also the members who sent him many kind 
letters.He advised that, in his opinion, IFLA officers should not stay too 
long in office, as new people, from more nations, should be given the oppor
tunity to bring in fresh ideas,to contribute to IFLA's development. 

The Hon.Secretary General pointed out the importance of the delegates, 
who are the link between the Federation and the national societies,and expres
sed the wish that the delegates contribute actively to promote a better know
ledge of IFLA,by transmitting all available information on the Federation's 
activities to their society. 

The Hon.Secretary General finally said that IFLA had been a great part 
of his life during these last years,and kindly offered his co-operation to 
the President and the members of the Federation to carry out any duty or sup
ply amy assistance that they may require. 

The President thanked Mr .Lovejoy for his valuable work,and offered him 
a book, in the name of the Federation, as a small token of gratitude. 

The Hon.Treasurer, Mr. Breman, also thanked Mr.Lovejoy for his valuable 
co-operation, and the President PROPOSED that the Hon.Secretary General's 
report be accepted, with thariks. 

CARRIED UNANIMOUSLY 
5.Hon.Treasurer's report 

His report having been circulated prior to the meeting, the Hon.Treasu
rer only made the following comments : 

- IFLA's finances are progressing, since the balance of accounts is constantly 
increasing.However, as expenses are growing, v'hereas the Gulbenkian grant will 
probably not be renewed next year, the Hon.Treasurer found it necessary to 
cancel the meetings of the Bureau, though he deeply regrets it, because he 
feels thct these meetings were most fruitful. 

* For the future development of IFLA's activity, the- Hon.Treasurer would wish 



339 
> 

to have an income of US ^ 30.000,- per year,whereas his draft budget for 1968 
only amounts to a total of some 12.000 dollars, resulting from the fees, the 
profit on the Canadian Congress, the interests on the capital, and the capital 
of 8.000 dollars. Without funds, our yearly income is only 3.000 dollars. 

-Therefore, it is absolutely necessary to make every effort to integrate cate
gory B of UNESCO,in order to obtain said organisation's grant. 

Miss Crowe PROPOSED, SECONDED by Mr. Jellicoe, that the Hon.Treasurer's 
report be accepted. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
6 . Auditors ' report 

Dr.inerkmeister reported that himself and Mr.Latinne had carefully checked 
the accounts and every voucher,and found the books in perfect order. The Au
ditors' only comment related to the fact that two national societies and one 
individual member had not paid their fees. 

The Chair PROPOSED that the Auditois'report be accepted. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 

The President raised the problem of the individual member,Mr.Parachis, 
who had not paid his fees for the last ten years . 

The Hon.Secretary General suggested that Mr.Parachis be given three months 
to pay his fees, and Miss Crowe recalled that Mr.Parachis was an elderly 
gentleman, one of IFLA's first members, àmost a foundation member. 

Prof. Cabrai PROPOSED,SECONDED by Mr. Lovejoy, that the President be 
requested to write a nice letter to Mr.Parachis, asking him to pay the fees. 
Should he fà 1 to do so within three months, his membership would be cancelled. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
7.8. Election of Hon.Secretary General and Hon.Treasurer 

Mr. Jellicoe PROPOSED, SECONDED by Prof. Cabrai, that Mr. Breman be elec
ted Hon.Secretary General and Prof. Aspesaeter Hon.Treasurer, according to the 
decision of the Grand Council in Stuttgart, in 1 9 6 6 . 

CARRIED UNANIMOUSLY 

As Prof. Aspesaeter requested a formal written vote, the Hon.Secretary 
General distributed the voting papers, and the election took place. The voting 
papers were opened by the Hon.Secretary General who announced that the elec
tion was unanimous. 

Mr. Breman thanked the members of the Gr^nd Council for his election,and 
expressed his gratitude to Mr.Lovejoy for his valuable co-operation during tte 
last years.As a token of gratitude,he presented Mr. Lovejoy with a personal 
gift. 

Mr. Lovejoy thanked Mr.Breman, and wished him and Professor Aspesaeter 
every success in their new post, adding that he felt sure that the Grand Coun
cil had elected the right persons. 

9. Election of Vice-Presidents to sit at Executive Committee 
Prof, aspesaeter reported on the results of the election,and read the 

statement issued by the Public Notary in Oslo who had opened the voting papers , 
according th which : 

Miss S.Crowe had 23 votes 
Prof. O.^spesaeter had 24 votes 
Prof. H.Owens had 23 votes( one of which was by private 

letter, not a regular voting paper ) 
Prof. Yokoyama had 9 votes 

Since Prof. Aspesaeter had been elected Hon.Treasurer, the two Vice-
Presidents elected to sit at the Executive Committee were Miss Crowe and 
Prof. H.Owens. 
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10- Election of President in 1968 

The President's term of office ending next year,at the congress in Mont-
real.the election of the President should take place according to the Bye-Iare. 
The Grand Council decided that the Hon.Secretary General should proceed ac
cordingly. 

Miss Crowe asked the President whether he would tie prepared to stand for 
re-election,and the President answered that if anybody nominates him,he will 
be a candidate. 

The President closed the session. 
Prof. Porcinai informed that, having asked the press to give coverage 

of IPUi's meetings, three reporters were already on the spot,and would ac
company the afternoon excursion.TV coverage would also be supplied. 



MINUTES OF THE MEETING OF THE GRAND COUNCIL OF IFLA 

Items 5 - 6 - 7 

Item 8 (a) 
CARRIED UNANIMOUSLY. 
CARRIED UNANIMOUSLY. 

Item 8 (b) : Prof. Porcinai suggested a time limit for the individu"1 ^r-^^-~ 
who should be given 5 years, for instance, to form a nationaj. 

Society. 
Mrs. Scholtzowna suggested that the individual members be admitted 
for one year, without voting right, to give IFLA time to investiga
te their qualifications before admitting them as members with votirg 
rights. 
Prof .Cabrai and Mr. Lovejoy suggested to have the Bye-Laws définir 
exactly the procedure for the admission of the individual members 
and their eventual exclusion. The Chair PROPOSED to vote this 
suggestion. 

. • n P-RT17.T1 TTT\T;, WTfyTOTTSLY . 

Sardinia, June 6th,1967 
The President opened the session,and requested the Grand Council to rever 

to item 5 of the Agenda, the draft budget for 1966 prepared by the Hon.Treasu
rer. 

The Past Hon.Treasurer advised that,in his budget,the meetings of the 
Bureau had been left out in order to reduce expenses, which will be particu
larly heavy next year, as the Executive Secretary has to take part in the cor 
gress in Canada.The President and the Past President both stressed the impor
tance of the meetings of the Bureau, and Prof.Cabrai proposed that,in case 
money is available for such meetings,the members of the Bureau be permitted 
by the Grand Council to meet on convocation of the President. 

The Hon.Secretary General,Mr.Breman, suggested that the budget permit the 
meetings of the Bureau up to a certain amount, for instance US ^ 1000,-. 

Dr. V«erkmeister PROPOSED, SECONDED by Prof. Cabrai, to approve this sug
gestion. 

CARRIED WITH ONE ABSTENTION 
( Prof.Hansen abstained from voting ) 

11 . C nstitution 
Prof .Cabrai briefly reported on the revision of the Constitution,which 

had been decided upon several years ago.In Stuttgart, last year,the Grand 
Council requested Prof .Cabrai to prepare a definitive draft,which he did. 
This draft was submitted to the Bureau,then to the Advisory Committee fc~ -
Revidion of the Constitution,whose members sent their <o mments,which were trais 
lated and circulated to all members of the Grand Council .A final draft, taking 
into consideration these comments,was made out by the Executive Committee,anS 
this draft was now submitted to the approval and final vote of the members of 
the Grand Council. 

This draft was read, item by item, by Prof .Cabrai.Each item was discussed 
by the Grand Council, amended or approved and voted as follows : 
Introduction : Mr.Pechère reported that the first meeting of landscape archi
tects preparing the foundation of IFLA took place in Brussels in 1935. Further 
contacts vere established in Paris in 1937 and Berlin in 1938. The Chair 
PROPOSED to vote this amendment. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Item 1 CARRIED UNANIMOUSLY 
Item 2 : Miss B.Colvin suggested that.the wording be altered to : 

" the Federation IS non-political !'. 
CARRIED UNANIMOUSLY. 

Item 3 CARRIED UNANIMOUSLY. 
Item 4 : Miss B.Colvin PROPOSED to vote this item in the end,after having 

read the document in both languages. 
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CARRIED UNANIMOUSLY 
CARRIED UNANIMOUSLY 

Honora^- Members - Members of distinction : Miss Crowe suggested to alter 
this item, so as to permit IFLA to honour a person who is not a lands
cape architect, by granting this person the quality of Honorary Member. 

Mr .Perrin objected that, in French, the word " Membre honoraire" 
is strictly defined, and can not be applied to anybody but a member 
of the profession. 

Mr .Pechère PROPOSED that the Constitution, which should be kept as 
short and flexible as possible, simply state that if IFLA wishes to 
confer a special honour to a person, IFLA can create a special category 
for each individual case, whereas the Bye-Laws should regulate the pro
ceedings . 

The Chair PROPOSED to appoint a Committee, composed of Miss Crowe, 
Messrs. Cabrai, Perrin and Pechère, to word the item 8 accordingly. 
Their draft should be submitted to the approval and final vote of the 
Grand Council during the axt meeting. 

Bems 9 and 10 
CARRIED UNANIMOUSLY 
CARRIED UNANIMOUSLY 

Bern 11 Miss Colvin suggested to alter the wording of the English text as fol
lows :"...the Executive Committee and its Board ". 

CARRIED UNANIMOUSLY 
litem 12 Several delegates raised objections to the principle and the wording 

of this item,and discussion followed .Finally the Chair PROPOSED that 
the principle of the item be approved and voted, whereas the final 
wording be made out by the committee previously appointed to deal with 
the wording of item 8 -Honorarjr 1/embers . 

CARRIED UNANIMOUSLY 
Bern 13 CARRIED UNANIMOUSLY 
ftem 14 Mr. Jellicoe PROPOSED that the Board be called, in English as well as 

in French, the Bureau, and item 11 be altered accordingly. 
CARRIED UNANIMOUSLY 
CARRIED UNANIMOUSLY 
CARRIED UNANIMOUSLY 

Items 15 - 16 - 17 
Item 18 
litem 19 The Grand Council decided to remove from the English text the words 

" generally speaking ", and to alter the French text to " Elle fixe 
le montant.. 

CARRIED UNANIMOUSLY 
Items 20 - 2 1 - 2 2 CARRIED UNANIMOUSLY 
litem 23 Miss Colvin raised the matter of the ratification of the minutes at the 

next meeting of the Grand Council,before the President signs the minulES. 
The Grand Council decided that the committee previously appointed shouH 
word this item accordingly,and submit it to the approval and vote of 
the Grand Council at the next meeting. 

CARRIED UNANIMOUSLY 
Items 24 - 25 - 26 - 27 - 28 - 29 - 50 - ?1 -• 52 CARRIED UNANIMOUSLY 

I Item 33 The Grand Council decided to alter the French text to:"le Comité Direc-
"~ teur soumet..." and the English text to " the Executive Committee sub

mits ... " . 
Mrs. Scholtzowna raised the problem of the delegates' rights and duties 
and the Grand Council decided that they should be defined in the Bye-
Laws .Therefore , the Committee previously appointed was requested to word 
this item accordingly and submit it to the approval and vote of the 
Grand Council at the next meeting. 
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CARRIEI) DffiiBBiOUSlY 
The President closed the session. 
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The President opened the session with item 14 of the agenda. 
Congress in Canada,!968 

Mrs .Stensson, the Can- dian delegate, distributed the preliminary progran 
of the congress, including the meetings, conferences, workshops, and the choi
ce of three tours, to take place in Canada in June 66, from the 15th to the 
29th, on the theme " Planning for leisure " . 

Mrs. Stensson commented the programme, and requested the approval of the 
Grand Council in order to proceed with the preparation of the congress. 

Professor Owens approve.d both the theme chosen and the programme of the 
excursions, and expressed the hope that many Americans would attend the con
gress,in spite of the fact that many would have been attracted to Montreal 
this year, to visit the world Pair. 

Mr.Boccard asked, in the name of the Swiss Association, whether there 
would also be conferences in German, besides French and English, but Mr. 
Pechère replied that this problem had already been discussed more than once, 
namely in Stuttgart, and as it has been decided that there would only be two 
official languages, French and English, there was no need to revert to the 
matter. 

Dr.toerkmeister asked Mrs.Stensson about the estimated cost of the tours, 
but Mrs .Stensson replied that, at this moment, she could not specify .Hope
fully, the tour to Vancouver would cost about 200,00 dollars. 

The President suggested that IFLA should investigate the cost of a char
tered flight to Canada for all europeian participants, but Mr.Lovejoy poin
ted out that it would be impossible to arrange a chartered flight because 
many participants would take the opportunity of their trip to Canada to also 
visit the USA, and stay longer or return sooner, whereas a chartered flight 
would oblige them to fly both ways all together. Therefore, Mr.Lovejoy sug
gested to study group travelling, and informed that, according to the infor
mation he gathered, the single flight on a three week excursion rate, would 
cost i 107., whereas a group flight of at least 15 persons would be reduced 
to £ 90., and to L 80. for a minimum of 50 people. A chartered flight would 
cost about £ 65. per person. The Grand Council decided that this point should 
be discussed later, by correspondence, after the final programme has been 
issued by the Canadian organizers. 

Mr.Lovejoy suggested that the programme include a meeting of the Execu -
tive Committee of IFLA in Montreal on June 14th, one day before the first 
meeting of the Grand Council .The Grand Council approved this suggestion. 

The President proposed that all available details on the programme of 
the congress be published in ANTHOS and the magazine " Garten und Landschaft" 
as well as in all other technical publications, so as to attract the largest 
possible number of participants. 

Mrs.Stensson requested all the delegates to inform their society of the 
prograi me of the congress, so as to promote the largest possible participa 
tion to the Canadian congress. 

Professor Owens advised that the American Society hopes very much that 
IFLA's members will join their meeting in Buffalo, just after the Canadian 
congress, as this meeting has been specially scheduled for the purpose. 

The Hon.Secretary General supported this invitation very strongly,be
cause he feels that it is most important that the Americans know more about 
IFLA,so as to take a greater interest in the Federation in the future. 

The Hon.Secretary General raised the problem of the reception of IFLA 
at the congress,and warned against the considerable expenses involved. 

MINUTES OF THE MEETING OF THE GRAND COUNCIL OF IFLA - June 7th, 1967 
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Ihe President suggested to cancel this reception altogether,but Prof. 

Owens advised that the American Society would like very much to have the op
portunity to meet the officers and delegates of IFLA.Such reception is a very 
popular tradition in the USA,and always helps to create a good "esprit de 
corps" from the beginning. 

Professor Cabrai suggested that the Grand Council should make a decision 
on this point, but only in the particular case of the Canadian congress, not 
as a general rule for the future, since IFLA's financial position would 
naturally rule in each occasion. 

The Hon.Secretary General suggested to reduce the reception to a limited 
number of leading personalities, not including all the members of the Grand 
Council, and the President suggested to have a press conference instead of a 
reception, as such a conference is indispensable for IFJJA'S propaganda. 

The Grand Council finally decided that this point be later discussed 
between Mrs.Stensson and the Executive Committee. 
Constitution 

Professor Cabrai read the items of the Constitution that had been worded 
anew by the Committee appointed by the Grand Council, as follows : 
Item 8 ( instead of Honorary Members-Members of Honour ) 

" The Grand Council may, as a mark of special distinction, honour any 
individual by conferring to him an appropriate title o"f membership, and by 
associating him in the work of the Federation. " 

" L'Assemblée Générale peut, à titre exceptionnel, conférer une distinc
tion particulière à des personnalités ayant rendu d'éminents services à la 
profession d'architecte.- paysagiste, et éventuellement les associer à ses 
travaux." 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Item 12 (o) 

" The individual members representing their countries of practice.In coun
tries where there are two or more, only one must be delegated as their re
presentative ." 

" Les membres individuels, et, dans le cas où un pays en compterait plu
sieurs, celui d'entr'eux qui aurait été désigné par les autres membres in
dividuels du pays où ils exercent leur profession." 

CARRIED UNANIMOUSLY. 

Item 23 
" After every meeting of the Grand Council, the Executive Committee and 

the Bureau, the minutes of the meeting are inscribed in English and in French 
in a book with numbered pages, each to be signed, and counter-signed by the 
President and the Secretary General. The copy of these minutes is to be cir
culated as soon as possible to all members of the Grand Council.They will be 
ratified and approved at the next meeting of each body." 

" Il est dressé procès-verbal de toutes les séances de l'Assemblée Généra
le, du Comité Directeur et du Bureau.Ces procès-verbaux sont obligatoirement 
rédigés en Français et en Anglais, transcrits sur un registre coté et para
phé et signés par le Président et le Secrétaire Général. Un double de ces 
procès-verbaux est adressé aux membres de l'Assemblée Générale aussitôt que 
possible. Ils sont approuvés, après rectification éventuelle, lors de la 
prochaine réunion. " 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
Item 33 

" The Executive Committee will submit to the approval of the Grand Council 
a set of Bye-Laws, made out in accordance with the present Constitution. They 
will, inter allia, exactly define the rights and duties of the members of the 
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Federation and the delegates, the administrative functions of the President, 
the Secretary General, the Treasurer and the other members of the Executive 
Committee, and the general rules for the management of the Federation,inclu
ding the appointment of paid staff to perform a precise executive function 
and the voting procedure." 

" En se fondant sur les principes exposés dans les présents Statuts, le 
Comité Directeur devra soumettre à l'Assemblée Générale un règlement intérieur 
qui précisera notamment les droits et les devoirs des membres de. la Fédératim 
et des délégués, les tâches administratives dues au Président, au Secrétaire 
Général, au Trésorier et aux autres membres du Comité Directeur, la gestion 
générale de la Fédération, le règlement des votes, et le recrutement du per
sonnel qui pourrait être appelé à exercer une tâche administrative. " 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
The President reverts ti item 4, which was left for the end at the re

quest of Miss Colvin, and PROPOSED to vote its approval. 
CARRIED UNANIMOUSLY . 

The President suggested that the new Constitution be formally approved 
in its new redaction, both in English and in French. 

Miss Colvin PROPOSED , SECONDED by Mr. Jellicoe, that the Constitution 
be accepted. 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
The President thanked the members of the Committee for the Revisiçn of 

the Constitution, of the Advisory Committee and all the members who contribu
ted to the preparation of the new Constitution, and PROPOSED a motion of 
thanks to Professor Cabrai who produced the final draft. 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
Professor Cabrai thanked Messrs . Breman and Perrin, whose drafts were 

taken for basis of his work. 
Bye-Laws 

Mr. Lovejoy suggested that after the new Constitution has been approved , 
work starts on the respective Bye-Laws, and Professor Cabrai PROPOSED that a 
committee be appointed for the redaction of these Bye-Laws, according to item 
33 of the Constitution Professor Cabrai proposed that Messrs; Breman and As
pesaeter be in charge of preparing the Bye-Laws relative to the Secretary arri 
i'reasuryship, and that 2 or 3 other members be appointed to complete the draft 
which should be submitted to the approval of the Grand Council at the next 
meeting, in Canada 1968. 

Mr. Breman offered to make a draft, submit it to the approval of Profes
sor Aspesaeter and Professor Cabrai, then to the committee appointed to 
produce the draft. 

The President PROPOSED to appoint the Secretary General to handle the 
matter as he deems fit, and appoint a committee composed of Miss Colvin, 
Messrs. Perrin and Cabrai to produce a draft of the new Bye-Laws. 

CARRIED UNANIMOUSIY . 
12 .UNESCO 

Professor Cabrai reported on the contacts of IFLA with UNESCO, and advi
sed that the new application requesting the admission of IFLA into category B 
entered too late to be considered this year, but that Mr .Le Harivel, to whom 
this application had been addressed, promised that it would be submitted to 
the general conference, next spring. Meantime, Mr.Le Harivel suggested that 
IFLA study the possibilities of co-operation with UNESCO in accordance with 
UNESCO's programme, which he remitted to Mr.Perrin. Professor Cabrai advised 
that a comprehensive study of this report would be made by himself and Mr. 
Perrin. 

On the other hand, Professor Cabrai reported that Mr. Abdul Hak, with 
whom he maintains close contact, informed him of UNESCO's particular interest 
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in the field of conservation and setting of historical monuments and sites,arn 
the necessity of training technicians and eventually landscape architects for 
the job. A conference will take place in Paris, October 2d to 7 t h , 6 7 on this 
subject, and Mr .Abdul Hak promised to invite IFLA observers .To meet the demand 
for trained landscape architects, Prof. Cabrai proposed to organize a summer 
course in Lisbon, in 1968, and obtained the Gulbenkian Foundation's provisio
nal agreement to subsidize such a cour se to train landscape architects for the 
setting of historical monuments and sites as well as historical gardens. 

The President thanked Professor Cabrai,and wished him every success in 
his enterprise. 

13. Working parties 
Professor Cabrai reported as follows : 

Roads : The Chairman of the Committee on Roads, MrM.Porter, informed about 
the conference that will take place in England, July 16th to 20th.Details on 
this conference have already been circulated to all the members of the Grand 
Council,and Prof.Cabrai stressed the importance of this conference, that Pn6 . 
Porcinai will attend privately. 

The President PROPOSED to appoint Miss Crowe to represent IFLA at the 
conference,and to request Mr.Porter to report on it for publication in ANTHOS 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
Bibliography : Prof .Cabrai reported on IFLA1s contacts-with IUCN for the es
tablishment of a bibliography centre at the University of Newcastle-upon-
Tyne, and Miss Crowe, who attended IUCN's conference in Lucerne, just after 
the Stuttgart Congress, advised that IFLA was requested to co-sponsor a study 
of feasibility,to be carried out by the University of Newcaste-upon-Tyne, to 
find out how and at what cost the projected computer bibliography centre could 
be put into effect, and a joint appeal for funds, which we hope to obtain from 
the Office of Technical and Scientifical Information to carry out such study . 

The President referred to the minutes of the meeting of the Board in .Am
sterdam, February 25th,67, which were circulated to all members of the Grand 
Council, and which give all details on this subject, exposed in five points , 
and PROPOSED to accept XUCN's proposal. 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
Education : Prof .Cabrai informed about the estimates that were obtained in 
Portugal for the eventual printing of 1.500 copies of the report on Education 
advising that, in principle, the Gulbenkian Foundation was prepared to cover 
the expenses. The printed report,in its present form, completed with a pream
ble exposing the historical background of the committee and the preliminary 
work done so far, should be distributed to University libraries, national 
associations of landscape architects, and to all the members or organisations 
and institutions interested in it. 

Professor Vaughan distributed his new interim report to the members of 
the Grand Council, who studied it with great interest. 

The President PROPOSED that the Grand Council approve the printing of 
the report on Education, with or without the Gulbenkian grant for it, but 
Prof .Vaughan. suggested that the report, in its present form, may not be worth 
printing, and advised that he would by far prefer to continue preparing an 
up-to-date report, to be printed later, as exposed in the four points of his 
interim report.Taking into consideration only the first three points, six 
months should be sufficient to produce the new report. 

The President suggested to print the report in its present form, as such 
report wiJl,as soon as distributed, call for comments, amendments and correc
tions coming in from many universities and institutions concerned, such in
formation being most valuable for the second edition of the report. 

Prof.Vaughan requested six months to prepare a revised edition, with the 
preamble relative to the historical background, but Prof.Cabrai insisted on 
the necessity of having the report printed immediately, considering the low 
cost of the printing, and the importance of having a printed report to support 
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Miss Colvin and Dr ."Werkmeister supported Prof .Vaughan's proposal to pro -
duce a revised report within six months,to be printed then* 

Prof.Hansen advised that, in his opinion, the printing of the report on 
Education is most important,but the Grand Council should refer the decision 
to the Committee on Education,who is responsible for the report. 

Mr.Lovejoy suggested that the report, in its present form, be printed 
with a cover stating " Interim report ",so as to make it quite clear that a 
final report would be printed later.In any case,a new report should be printed 
every five years, as the information in it is constantly changing. 

Prof .Cabrai insisted on the importance of having printed information 
on our profession to fight general ignorance and promote a better knowledge 
of education possibilities.Besides, IFLA should take advantage now of Gulben-
kians's good will .Prof .Cabrai said that he was in favour of printing immedia
tely the interim report, so as to be cble to use it October 2d,at UNESCO's 
meeting in Paris. 

The President asked Prof .Yaughan whether he could supply the briefly 
amended report, with the historical background,within two weeks.Prof. Vaughan 
suggested that the preamble be made by feo^ieone else, who knows better aboutit 
whereas he would do his best to produce the revised report within two months . 

Prof.Cabrai informed that he would need the material for printing not 
later than August 15th,67, so as to have the report ready printed in the 
first days of October, in time for UNESCO's conference, 

Mr.Pechère PROPOSED that the Grand Council give power to the Executive 
Committee to handle the matter, in co-operation with the Committee on Educa
tion. Professor Cabrai SECONDED the proposal. 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
The President PROPOSED to vote to appropriate the funds necessary for 

the printing of the report on Education. 
C A R R I E D UNANIMOUSLY . 

Historjcal gardens : The creation of a new working party for Historical Gard-
ens is PROPOSED by Professor Cabrai. The first task would be to make a list 
of all historical gardens throughout the world. Prof.Cabrai proposed to ap
point Mr.Pechère as chairman of this committee, due to his wide experience in 
this field, leaving to him the choice of the members of the committee. 

The President supported this proposal,and thanked Mr.Pechère. 
CARRIED UNANIMOUSLY . 

Bye-Laws : A new working party, established as said above, will start working 
on the redaction of the new Bye-Laws. 

15. Congress in 1970 
The President informed that IFLA had no firm invitation for a congress 

in 1970. Prof .Cabrai informed that by 1970 Portugal would inaugurate its first 
national park, and invited IFLA to hold a congress in Portugal in 1970, on 
the theme " Recreation in rural landscape " f which would be the continuation 
of the theme treated in Canada. Prof .Cabrai added that his invitation would 
be officially confirmed before the next meeting of the Bureau. 

The President PROPOSED to accept, with thanks, Prof.Cabrai's invitation , 
C A R R I E D UNANIMOUSLY . 

Miss Colvin suggested that the title being very important, and the 
word " recreation " has already been used quite often, another title be cho
sen for this congress, particularly as Portugal has so much to offer, on the 
theme " Multiple use of land ". 

The Grand Council decided that this point should be discussed later, 

negociations with UNESCO, for instance. 
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after Professor Cabrai's invitation had been confirved. 
17. Questionnaires sent to all delegates of national societies 

The President reminded the delegates of the questionnaire he sent some 
time ago, and requested them to kindly return it,duly filled out, as soon as 
possible, to the Secretariat. 

16. Grand Council meeting in 1969 
Mr. Holger Blom kindly invited the Grand Council to have a meeting in 

Stockholm in 1969, in the name of his association as well as in the name of 
the city itself, as the Stockholm Parks Department will celebrate its 100th 
anniversary in 1969. Mr. Blom suggested that the tour following said meeting 
could include a visit to Helsinki and perhaps Leningrad.The delegates would 
have the opportunity to see what has been done in Sweden in the field of land
scape architecture since IPlA's congress in 1952. 

The President PROPOSED to accept, with thanks, Mr. Blom's invitation. 
CARRIED UNANIMOUSLY. 

16. Translation of technical terms 
Professor Cabrai praised the President's initiative as regards the trans

lation of technical terms in German, French and English, and the publication 
in ANTHOS on pull-out pages.Prof. Cabrai suggested that they should also be 
translated into Portuguese and Spanish, and later, of course, in the Slavonic 
languages .Professor Porcinai suggested to also add Italian. 

The President objected that the first step should be the translations 
into the official languages of IFLA, the other languages following later. The 
President PROPOSED to appoint a committee composed of Miss Crowe, Messrs. 
Cabrai, Perrin and Pechère, to handle this matter. 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
19. Definition of the profession 

Professor Cabrai reported that, in Geneva, working with Mr .Jacquet on ths 
french edition of the Bureau International du Travail's official list, he 
discovered that the landscape architect was already listed as " architecte 
paysagiste ", as a translation of the english term of " landscape planner " 
The problem now, is to obtain that the landscape architect be classified 
under item 004, after the architect, the engineer and the surveyor. The impor
tant point is, that the landscape architect is already classified as an in
tellectual, a liberal profession, not a contractor. 

The President requested Prof.Cabrai to send to all members of the Grand 
Council a copy of the french definition of the profession, as has been sub
mitted to the BIT. 

20. UIA Conference 
The President PROPOSED to send an official representative to said con

ference, and to appoint Mr, D.Lovejoy, who accepted. 
CARRIED UNANIMOUSLY . 

a . IFLA book 
The President informed that Prof. Olschowy accepted to be the german 

editor of the next IFLA book, and submitted the draft programme to the members 
of the Committee. Miss Crowe requested an english translation, which will be 
sent, together with the french one, to all the members of the Committee. Mean
time, Prof. Cabrai and Prof. Hackett already sent their comments to Prof. 
Olschowy. 

22. Emblem 
The President asked the Grand Council to decide whether IFLA should adopt 
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Miss Davis 
Mr. Lovejoy informed that Miss Davis, from Australia, wrote a letter 

asking IFLA to certify that she is a landscape architect, since she is IFLA ' 
s individual member since many years, to"help her establish her qualifica
tions, as she seems to have some difficulties with her Government. Mr. Lo-
vejoy suggested that a letter be sent to Miss Davis, stating that, at the"' 
time she applied for individual membership, we examined her work and found 
it to be satisfactory, so that we accepted her application to be an indi
vidual member of IFLA. 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
Mr. Lovejoy informed that, according to information received from the new 
Australian Society of Landscape Architects, said association would have its 
first meeting in August or September . 

could be chosen from those already used in the past.A decision should be made 
during the next meeting of the Grand Council in Canada. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
23. Information in professional publications 

The President informed about his contacts with ANTHOS, and said that since 
said magazine is IFLA's official organ, the two pages devoted to IFLA infor
mation should be used regularly. 

Mr. Boccard read a letter from Mr.Leder, in the name of ANTHOS editors , 
requesting contributions from all the delegates, articles of interest being 
welcome and paid for, to circulate information on every national society. 

The President requested all members of IFLA to supply information, ar
ticles and news, to be published in ANTHOS. 

The President already proposed in his report, to have information on ISA 
in all technical periodicals, the list of which is to be supplied by the de -
legates, and informed that he already received the name and address of some 
80 magazines throughout the world. He proposed to write again to the delega
tes who have not yet supplied the list of the technical periodicals in their 
country, requesting them to supply it as soon as possible. The President 
asked the Grand Council to approve his proposal,as exposed in his report. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
The President advised that he would prepare himself the information to 

be published in the various periodicals, and asked the Grand Council to ap
point two members to ratify the text and approve it before releasing for 
publishing, suggestinr that this be the task of two Vice-Presidents, one 
speaking English, the other speaking French, and proposed Professor Owens 
for the English verâon . 

Mr. Perrin suggested to request Mr. Duprat to revise the French text. 
CARRIED UNANIMOUSLY. 

Should Mr.Perrin be unable to accept the job, Mr. Pechère and Mr.Perrin 
declared they were prepared to do it. 
24 - Any other matters 
International competitions 

The President referred to his report, in vhich he pointed out the im
portance of having regulations to rule the international competitions for 
landscape architects, and proposed that a draft of such regulations be wor
ked out, in co-operation with UIA. He proposed to work himself on said draft 
together with Miss Crowe, and submit it to the approval of the Grand Council 
during the next meeting in Canada. 

Miss Crowe accepted to work on said regulations draft. 
CARRIED UNANIMOUSLY . 
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Union des Associations Internationales 

Professor Oabral informed that there is a Union of International Associa
tions, which publishes a bulletin listing all the meetings and congresses 
of every affiliated international association, and asked whether IFLA be
longs to this Union, as it should. 

Mr. Pechère replied that we ŵ ere actually members of this Union since 
the time he was the Secretary General. 

The President PROPOSED that the matter be studied by the Executive Com-
mitte« 

CARRIED UNANIMOUSLY . 
The President closed the session, after thanking the delegates for their 

co-operation, and wishing them a happy trip home. 
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PROCES-VERBAL DE LA REUNIOH DE L'ASSEMBLEE GENERALE 
DE L'IFLA -îontreal,le 15Juin 1968 

Le Président déclare la séance ouverte à 9.30 h,et souhaite la bienvenue à Mr. 
Harper,Président de l'Association Canadienne d'Architectes Paysagistes .Mr.Har
per le remercie,et souhaite la bienvenue au Canada aux membres de l'Assemblée 
Générale.Le Président remercie Madame Stensson pour tout le travail qu'elle a 
fait en vue de préparer le congrès,et pour son dévouement pendant les années 
où elle a siégé à l'assemblée Générale. Madame Stensson souhaite la bienvenue 
au Canada aux membres de l'Assemblée Générale,et présente son remplaçant, 
le nouveau délégué Canadien,Monsieur Vandermeulen. 
Excuses pour motif d'absence Le Président annonce que les membres suivants se 

sont excusés : 
Mr.G.A.Jellicoe( qui délègue son vote à Miss Crowe ) 
Prof .O.^spesaeter( " " " " !1 Mr. P.G.Breman ) 
Mr .R.juatinne 
Mr.R.Pechère 
Mr.F.Duprat 
Mr.J.B .Perrin 
Mr.W..L.eder 
Madame Scholtzowna 
miss J.Pim (qui délègue son vote à Madame Verscheur) 
Miss M.Davis(" " " " " Miss Sutton) 
Mrs. Stenersen 
j. rs .M.ii.Rosenbroïjer 
Mr.J.Miranda de Omis 
Mr.L.Riudor 
Miss Colvin(qui délègue son vote à Miss Crowe) 

Rapport du Président Le Président lit son rapport,qui a été distribué aux 
membres de l'Assemblée Générale,et leur demande leur 

opinion. Le Prof.Cabrai approuve vivement le rapport,et souligne l'importance 
des problèmes soulevés. Quant à la définition de la profession,il déclare qu' 
il a rencontré le délégué du BIT au Portugal,qui lui a dit que la définition 
présentée par l'IPLA devrait être légèrement altérée dans sa forme-mais pas 
le fond-pour répondre aux exigences du BIT. 

Mr.jsodfan Gruffydd déclare qu'à son avis cette définition n'est pas com
plète et propose qu'elle soit distribuée une fois de plus à tous les membres, 
qui seraient priés de s'efforcer à l'améliorer. PI ajoute que l'idée de faire 
imprimer une brochure lui paraît excellente. 

Le Président lait remarquer que le Comité nommé par l'IPLA pour produire 
une définition de la profession a soumis à l'Assemblée Générale un projet, 
revu par Miss Colvin, à Stuttgart en 1966, et que ce projet a été approuve 
définitivement en 8ardaigne,en 1967.H semble donc inutile de revenir sur ce 
point. Au cours de la discussion qui suit,le Prof.Cabrai suggère que deux 
points de vue différents soient considérés :pour tous les usages officiels,1 ' 
IPMA dispose de la définition qui a été votée par l'Assemblée Générale en 1967 
mais, comme la profession change et étend constamment son activité,cette défi
nition doit être maintenue à jour,et le Comité devrait continuer à l'étudier. 

Miss Orowe suggère que la définition actuelle soit revue, avant d'être 
imprimée,et devrait être distribuée une fois de plus, à cet effet. 

lie Président PROPOSE qu'un Comité prépare le projet de brochure et le 
soumexte à l'approbation de l'Assemblée Générale en 1969. 

Mr.Breman APPUYE cette proposition,et ajoute que le projet, y compris 
le texte de la définition de la profession, soit envoyé aux membres de 1'As
semblée Générale deux mois avant la prochaine réunion. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Rapport du Secrétaire Général Mr.Breman lit son rapport qui a été distribué 

aux membres de l'Assemblée Générale,et sou] ijene 
l'importance des contacts de l'IPLA avec l'UMESCO, ECOSAC et d'autres organi
sations internationales, en particulier sur le contact personnel autant que 
possible,à l'occasion des réunions auxquelles l'IPLA est invitée à envoyer 
des représentants. 

KIT .Love joy félicite le Secrétaire Générale pour l'activité intense déve
loppée par les membres du Bureau au cours de la dernière année,et suggère que 
tous les membres de l'Assemblée Générale participent à la tâche,afin d'assis
ter autant que possible le Bureau. 

LIE Prof .Porcinai déclare qu'il a eu des contacts avec Mr .Saulnier,un ex
pert de 1'UNESCO en matière de conservation des monuments, qui semble très 

'architecture paysagiste .Le Prof.Porcinai a écrit à Mr.Perrin, 
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Rapport du Trésorier En l'absence du Trésorier,Mr.Breman présente son rapport 
et le budget pour 1969,qui a été discuté et approuvé par 

le Comité Exécutif. Les seuls revenus de l'IFLA,pour 1'instant,étant basés 
sur les cotisations de ses membres,le Comité Exécutif a décidé de recommander 
à l'assemblée Générale d'adopter la proposition du Trésorier d'augmenter ces 
cotisations,de préférence en su, primant la limite supérieure,ce qui affecte
rait les associations ayant plus de 300 membres,soit seulement les Etats Unis, 
en ce moment. 

Les Professeurs Owens et Vaughan promettent de soumettre la question à 
leur association,à sa prochaine réunion à Buffalo,à laquelle les membres du 
Bureau de l'IFLA ont été invités. 

Mr.Bodfan Gruffydd suggère que l'IFLA devrait améliorer ses services aux 
associations-membres, lesquelles pourraient alors augmenter leur cotisation. 
Si ANTHOS était envoyé à tous les membres,et le contenu de la revue était 
amélioré, ce service serait apprécié. 

Le Secrétaire Général déclare que le prix de la revue surchargerait trop 
les cotisations,et Messieurs Shurcliff, Owens et Paldi partagent cette opinion. 

Mr.Bodfan Gruffydd suggère de développer davantage les "public relations" 
dans chaque pays, et demande si l'on considère plus utile de se rendre à 1' 
UNESCO -ce qu'il considère personnellement comme un gns-Mliage d'argent -
au lieu d'investir de l'argent pour propager à travers le monde le rôle de 
l'architecte paysagiste,et créer une plus grande demande pour sa profession. 

Prof .Cabrd déclare qu'à son avis les deux actions sont également 

avec opie au Secrétariat,en le priant d'arprocher Mr.Saulnier afin de l'inst
ruire sur la profession d'architecte paysagiste,car il semble important qu'un 
expert de 1'UNESCO soit mieux au courant. 

Mr.Bodfan Gruffydd propose qu'afin de mieux divulguer les activités de 
notre profession,l'IFLA compose un dossier des oeuvres les plus marquantes de 
ses membres .Mr.Stoddart le soutient,et ajoute que l'IFLA devrait organiser des 
expositions de ces oeuvres . 

Mr.-oreman estime l'idée excellente, mai s hors des possibilités financières 
actuelles del'IFLA,et souligne,une fois de plus,la nécessité de se faire con
naître à tous les niveaux, au moyen de contacts personnels, de publications 
dans la presse, et des livres de l'IFLA. 

Au cours de la discussion qui suit, tous les membres s'accordent sur la 
nécessité de s'efforcer par tous les moyens de divulguer le champs d'activité 
très vaste et varié de l'architecte paysagiste,et d'en informer non seulement 
les organisations internationales, mais aussi les Gouvernements et les profes
sions alliées,qui ont besoin de la collaboration de l'architecte paysagiste 
pour tous les grands projets se rapportant à l'utilisation du territoire.ainsi 
que le fait remarquer le Prof.Cabrai. Il est décidé que les expositions ont 
une grande utilité à cet effet,et devraient faire partie du programme futur 
de 1'IFLA,dès que ses finances le lui permettraient.Entretemps,Mr.Bodfan Gruf
fydd demcJide de grouper des examples concrets de travaux réalisés dans les 
divers pays,et obtient l'assentiment général .Une tentative en ce sens a déjà 
été faite par Mr.Lovejoy,mais a malheureusement échoué parce que les délégués 
n'ont pas fourni les renseignements demandés, à l'exception de deux ou trois 
d'entr'eux.Le projet fut alors abandonné, ce que Madame Stensson regrette vi -
veinent .Bile suggère alors que l'IFLA fasse usage de ses livres comme moyen de 
propagande,et Mr..Breman lui répond que les livres ont,en effet, été distribués 
largement à toutes les organisations s'y intéressant,et.constituent encore à 
l'heure actuelle le meilleur moyen de propagande dont l'IFLA dispose. 

Mr.Paldi suggère que l'IFLA ne doit pas se concentrer uniquement sur les 
organisations internationales,mais faire un effort pour soutenir les associa
tions nationales qui doivent souvent lutter pour obtenir la reconnaissance de 
leurs propres autorités.Une bonne propagande est donc nécessaire dans chaque 
pays. 

Mr.Bodfan Gruffydd suggère que l'IFLA fasse davantage appel aux délégués 
des associations nationales,qui doivent fournir des informations sur les tra
vaux réalisés dans leur pays .L'IFLA étant une fédération d'associations natio
nales,ces dernières doivent contribuer davantage à ses travaux. 

Le Président et Mr.Lovejoy font remarquer que les délégués étant le lien 
entre l'IFLA et les associations nationales,il est de leur devoir d'informer 
leur société des activités et des objectifs de l'IFLA,et de lui fournir un 
rapport détaillé après chaque réunion de l'Assemblée Générale.Ils doivent éga
lement transmettre à l'IFLA les suggestions,désirs et besoins de leur associa
tion.Ils devraient aussi être prêts à assumer des tâches spécifiques qui leur 
seraient confiées, mais le Président regrette de constater qu'il y a bien des 
promesses, et peu de réalisations. 

x.e Président PROPOSE d'approuver le rapport du Secrétaire Général. 
APPROUVE A L'UNANIMITE. 
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1a propagande dans chaque pays,où il s'agit de démontrer ce que nous savons 
iaire,mais aussi tenter d'obtenir une reconnaissance internationale.Nous devons 
opérer sur les deux plans. Le Président approuve. 

Le Secrétaire Général demande à l'Assemblée Générale son opinion quant à 
la politique du Bureau vis-à-vis de 1'UNESCO et des autres organisations inter
nationales .Si l'Assemblée Générale partage l'avis de Mr.Bodfan Gruffydd.qui con. 
sidere que les contacts avec l'UNESCO sont un gaspillage d'argent,le Bureau 
devra changer de politique. 

Le Dr.tierkmeister et Mr.Paldi soutiennent vivement le budget du Trésorier 
quant aux frais de voyage et aux réunions du Bureau,dont ils soulignent 1'im
portance.Ils estiments que ces réunions devraient avoir lieu aussi souvent que 
possible,et au moins quatre fois par an.Mr.Lovejoy et le Prof.Vaughan approu
vent. Miss Crowe insiste sur la nécessité de créer une liste des travaux réali
ses par les membres de l'IPLA,afin de prouver le rôle essentiel de l'architec
te paysagiste dans tous les grands projets d'aménagement du territoire. 

Etant donné que la tâche s'est révélée difficile,Mr.Lovejoy propose de 
créer une liste réduite,qui devrait exister dans chaque association nationale. 
fas 
voi . 
Assemblée Générale. APPUYE par Miss Crowe 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Professor Vaughan PROPOSE, APPUYE par Mr.Lovejoy,d'approuver le rapport 
du Trésorier. 

APPROUVE A L'USANB'ITE . 
Rapport des Commissaires aux Comptes Ce rapport,déjà distribué,est lu par le 

Dr.werkmeister,qui"déclare que Mr.Latinne 
et lui-même ont trouvé les livres parfaitement en ordre .Le Président PROPOSE 
d'approuver leur rapport et de les remercier. 

APPROUVE A L'UNANIMITE . 
Contacts avec les organisations internationales Ce point a déjà été examiné 

dans le cadre du rapport du 
Secrétaire Général. Le Secrétaire Général désire seulement souligner le fait 
que Mr.Lovejoy a représente l'IPLA au congrès de Prague de l'UIA,et lit son 
rapport sur cette conférence.11 le remercie vivement de son travail,qui sera 
publié dans ANTHOS. 

Mr .Perrin,qui a représenté l'IPLA a la réunion de 1'UNESCO sur la conser
vation des monuments et des sites, en a fait un excellent rapport, qui sera 
distribué aux membres de l'Assemblée Générale et publié dans ANTHOS. 

Le Prof.Porcinai a représenté l'IPLA au 2e congrès de^ioisirs et Tourisme 
mais a déclaré que la conference ne présentait pas d'intérêt pour l'IPLA. H 
promet d'en faire un bref rapport. 

Le Président souligne l'importance des réunions et conférences des organi
sations internationales et des professions alliées qui invitent l'IPLA à s'y 
faire représenter, et exprime sa gratitude aux membres qui ont représenté 1' 
IPLA et ont fait un rapport sur ces réunions . 
Règlement intérieur Le nouveau Règlement intérieur,mi s au point par le Secré

taire Général et approuvé par le Comité Exécutif,est lu 
par Mr.Breman et discuté point par point comme suit : 
art .1 APPROUVE A L'UNANI ITE 
art.2 " 
art.3 altération de grammaire seulement dans le texte anglais. 

La dernièie phrase "en cas de nécessité.. ."a été supprimée parle Comité 
Exécutif,approuvé par l'Assemblée Générale, 

art.4 altéré :"Le Trésorier prépare ohaque année un rapport sur la situation 
financière de la Fédération,et un bilan." 
-" Ils soumettent un rapport à l'Assemblée Générale,au moins deux mois 
avant sa reunion annuelle." 
JTout l'argent liquide de la Fédération,c'est à dire son capital non in
vesti,sera déposé à la Banque,à un compte ouvert au nom de l'IFLA. Le 
Trésorier signe tous les documents bancaires,mais le Bureau a le pouvoir 
d'autoriser un autre administrateur de le Fédération,en case de nécessité 

art.5 altéré: "i>e Secrétaire .executif est un employé salarié au service de le 
Fédération,et n'a pas le droit de vote". 
-" Normalement,le Secrétaire Exécutif reçoit ses instructions du Secré
taire Général."(en remplacement de la 2e phrase) 
- le dernier paragraphe est supprimé. 

art.fi supiprimé. 
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art.7.: "la Fédération élit trois Vice-Présidents .Ils sont membres du Comité 
Exécutif. 

-"A la demande du Président, ou en cas de nécessité,les Vice-Présidents 
peuvent représenter le Président aux réunions ou manifestations offi
cielles" . 

-"La procédure décrite à l'article 8 du présent Règlement,est adoptée 
pour l'élection des Vices-Présidents" (altération motivée parla 
suppression de l'article 6) 

-"Dans la lettre d'accompagnement du bulletin de nomination,il sera sti
pulé que chacun des membres ayant le droit de vote ne pourra nommer 
que trois candidats." 

art.8.: altération de grammaire seulement au texte anglais, 
art.9.: altérations de grammaire seulement au texte anglais 

par.7:"Avant d'envoyer les bulletins de vote,le Secrétaire Général doit 
obtenir l'acceptation par écrit des candidats nommés,dans un délai de 
six semaines." 
-"Dans un délai de deux mois suivant..." 

art.10 altération de granmaire seulement au texte anglais, 
art .11 "Le Bureau devra décider dans tous les cas qui ne sont pas indiqués 

dans les Statuts ou le Règlement Intérieur,et en faire rapport à 1' 
Assemblée Générale lors de sa prochaine réunion." 

Un nouvel article est ajouté,sous le n 11 
art .11 ".Le Règlement intérieur pourra être altéré! dé temps à autre, en accord 

avec l'article 33 des Statuts.Tout projet d'altération devra être dis
tribué aux membres de l'Assemblée Générale au moins six mois avant la 
réunion de 1'Assemblée Générale au cours de laquelle cet amendement 
devra être voté." 

Le Président PROPOSE d'approuver le Règlement Intérieur et de remercier 
le Secrétaire Général pour son travail. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Groupes de travail 
Education Le Président du Comité, Prof.Vaughan,présente son rapport,terminé en 

1967 et imprimé, dont un exemplaire est distribué aux membres.Il dis
tribue également un bref rapport sur le travail du Comité durant la dernière 
année,destiné à réunir davantage d'informations sur ce que les diverses écoles 
font en réalité.Une étude mathématique a été faite du nombre d'heures que les 
étudiants des diverses écoles consacrent aux divers sujets,mais les résultats 
doivent être confirmes par les écoles elle-mêmes,auxquelles le Prof .Vaughan a 
envoyé un questionnaire à ce sujet.L'étude doit donner une idée claire de 1' 
orientation particulière de chaque établissement .Le Prof.Vaughan a aussi pen
sé qu'il ne suffisait p as d'étudier les programmes uniquement du point de vue 
scolaire,mais qu'il fallait aussi considérer les opinions des professionnels 
et des associations nationales.il leur a donc envoyé un questionnaire sur le 
sujet, mais n'a malheureusement reçu que fort peu oe réponses. 

Le President et Dr .v.erkmeister soulignent l'importance de cette étude le 
Prof.Cabrai propose que le rapport imprimé soit revu et corrigé chaque année, 
et que les modifications soient portées sur des feuillets supplémentaires.Une 
nouvelle édition devrait être publiée tous les cinq ans au moins. 

Mr.Lreman pense que les délègues des associations nationales ne sont peut-
être pas en mesure de répondre au questionnaire du Prof.Vaughan et propose de 
l'envoyer également aux écoles. x<e Prof .Vaughan approuve. H demande à l'Assam
blée Générale de nommer un membre du Comité Education,pour substituer Kiss 
Colvin qui a démissionné en 1967-

Le Prof .Cabrai propose que le rapport imprimé soit envoyé aux délégués^ 
des associations nationales,aux Universités-à toutes, et non pas seulement à 
celles mentionnées dans le rapport-et aux Minsitères de l'Education de tous 
les pays,ou du moins de ceux où 1'IPLA est représentée. 

Le Prof .Vaughan suggère que les délégués indiquent à qui, dans leur pays, 
le rapport devrait être envoyé,et fournissent les adresses respectives. 

Le Prof.Cabrai PROPOSE q'un exemplaire soit envoyé à chaque délégué et à 
chaque école indiquée dans le rapport.Les délégués doivent alors fournir une 
liste des personnes ou des institutions à qui un exemplaire devrait être remis. 

Madame Stensson AitPUYE cette proposition,et ajoute qu'un exemplaire doit 
être envoyé également aux associations nationales. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Le Prof.Vaughan soumet son programme en 3 points pour les futurs travaux: 

Dréunir des renseignements concrets sur les écoles,sur les changements éven-
tuels,et indiquer l'orientation particulière de chaque établissement; 

2)discussion de la situation dans les pays où n'existe aucun enseignement pro
fessionnel ,mais où le besoin s'en fait sentir; 
discussion des problèmes de l'enseignement en relation avec la profession. 
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Le Président remercie le Prof.Vaughan et son Comité pour leur excellent travai. 
Routes le^Prof.Cabrai expose les contacts qu'il a établis à Londres,lors d'une 

très intéressante conférence et exposition,dont Mr.Hackett a fait un 
rapport pour ANTHOS. Le Prof .Cabrai pense que le premier objectif du Comité 
est de créer un échange d'informations sur les problèmes des routes, et les 
solutions adoptées dans les divers pays.Le premier pas est de demander â tous 
les membres d'informer le Comité des problèmes qui existent dans leur pays,et 
des solutions données à ces problèmes.Des membres correspondants devraient 
aider le Comité,de préférence des membres de l'IPLA ayant un intérêt particu
lier dons les problèmes routiers. 

Le Président remercie le Prof.Cabrai de son exposé. 
Jardins Historiques Mr.Pechère, Président du Comité,lui a donné un excellent 

départ,ainsi qu'en témoigne un rapport détaillé qui sera 
distribué aux membres de l'Assemblée Générale en même temps que les procès-
verbaux des réunions de l'assemblée Générale. 

Définitions des termes techniques Le Prof .Cabrai annonce que le Président a 
préparé la liste de 48 termes relatifs à 1 ' 

architecture paysagiste, avec les définitions respectives, en Allemand .Miss 
Crowe en a fait la traduction en Anglais,et Mr.Pechère est chargé de la traduc
tion en Français.Une partie seulement des ternes a été traduite,et le Prof. 
Cabrai fait observer les difficultés de la tâche,dues aux diverses expressions 
utilisées dans chaque pays.H propose que des discussions personnelles aient 
lieu entre lui,Miss Crowe,Dr.werkmeister et Mr.Boccard,durant le congrès,afin 
de tenter compléter la traduction des termes de la première liste. 

Le Président le félicite de cette initiative et remercie les membres de 
son Comité pour leur travail. 
Admission de nouveaux membres 
Tchécoslovaquie ;Les Architectes Paysagistes de ce pays,dont l'union fait par

tie de l'Union des Architectes,ont introduit une demande d' 
admission officielle,accompagnée d'une liste de membres et autres documents, 
qui ont été soumis à l'appréciation du Comité Exécutif,lequel recommande leur 
admission. Mr.xiove joy, Madame Stensson et le Président déclarent qu'ils con
naissent personnellement plusieurs de leurs membres et proposent d'accepter 
leur candidature. Monsieur Breman PROPOSE d'accepter l'association comme 
membre de 1'IPLA,APPUYE par le Prof .Owens. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Association Australienne d'Architectes Paysagistes L'admission en qualité de 

membre de 1'IPLA de cette 
nouvelle association ayant été recommandée par le Comité Exécutif, Monsieur 
Breman PROPOSE de la voter, APPUYE par le Prof.Owens. 

APPROUVE L JJ 'UNANIMITE. 
"Institute of Landscape Planning"â'Afrique du Sud L'admission en qualité de mem

bre de cette nouvelle associa
tion ayant été recommandée par le Comité Exécutif,malgré le fait que son titre 
officiel ne contient pas le mot " architecte",qui est protégé par la loi en 
Afrique du Sud,le Prof.Cabrai PROPOSE que l'association soit admise,mais que 
l'IPLA devrait exprimer le voeu qu'elle tente par tous les moyens d'obtenir 
l'autorisation d'employer le titre " architecte paysagiste " dès que possible. 

APPUYE par le Président. 
APPROUVE A L 'UNANIMITE. 

Mr...irredondo, Mexico ..be Prof .Cabrai et les membres du Bureau ayant examiné les 
documents, plans et photographies envoyées par ce candi

dat à l'appui de sa demande d'admission en qualité de membre individuel,ont 
soumis la question au Comité Exécutif,lequel recommande l'admission de Mr. 
Arredondo. 

Mr.Paldi annonce qu'un autre candidat du Mexique,Mr.Contreras,a échangé 
pas mal de correspondance avec lui-même,Madame Stensson,Prof.Cabrai et Mr. 
tireaian.il a envoyé à Madame Stensson un jeu de photos de ses travaux,destinées 
à l'appréciation de l'Assemblée Générale.Mr.Paldi demande que sa candidature 
soit examinée en même temps que celle de Mr.Arredondo. 

Le Prof .Cabrai déclare qu'il a demandé à plusieurs reprises à Mr.Contre-
ras de lui envoyer des documents prouvant sa qualité d'architecte paysagiste 
mais ne les a jamais reçus. 

Mr.Lovejoy confirme ce fait,et ajoute que si même Mr.Contreras les avait 
envoyés,ainsi qu'il l'affirme, ces documents ne sont jamais parvenus à l'IFLA 
et ont sans doute été perdus dans le courrier, mais que durant les quatre 
dernières années.Mr.Gontreras avait certainement eu la possibilité d'en faire 

- 5 -
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parvenir des copies. Air.Breman déclare qu'il a écrit à Mr .Contreras le 16 Av
ril 196fa,lui demandant une fois de plus les documents nécessaires,mais comme 
il ne les a pas envoyés,il est difficile à l'Assemblée Générale de se pronon
cer.Quant a Mr.Arredondo,c'est un cas différent,puisqu'il a remis tous les do
cuments exigés,qui ont été jugés satisfaisants. 

Air.Vandermeulen PRuPoSE,que sur la base des photos envoyées par Mr.Con
treras,sa candidature soit rejetée, jusqu'au moment où il aura soumis des piè
ces justifiant S a qualité d'architecte paysagiste.APPUYE par Mr .B .Gruffydd. 

Mr.Breman PROPOSE de déléguer les pouvoirs de l'Assemblée Générale au 
Bureau pour examiner les pièces que Mr.Contreras soumettrait,afin d'éviter de 
le faire attendre jusqu'à la prochaine réunion en 1969.APPUYE par Prof .Vaughan. 

L'assemblée commence par voter la proposition de Mr.Vandermeulen comme 
suit: Se basant sur les pièces envoyées par Mr.Contreras,suite à sa demande 
de justification,1'Assemblée Générale rejette sa candidature,mais laisse la 
voie libre pour lui permettre d'introduire une demande basée sur 3es pièces 
justificatives qui prouveraient sa qualité d'architecte paysagiste. 

APPROUVE avec une abstention-Mme.Stensson 
L'Assemblée Générale vote ensuite la proposition de Mr.Breman, 

APPROUVE A L'UNAND/IIE. 
Le Président écrira à Mr.Contreras en ce sens. 
Melle.Gharib de Téhéran,a introduit une demande d'admission en qualité de mem

bre individuel,car il n'existe pas d'association en Iran,et a en
voyé des photocopies de ses certificats prouvant qu'elle est diplômée de l'Eco
le Nationale de Versailles,et a travaillé un an en qualité d'architecte paysa
giste en Prance.Le Comité Exécutif a décidé de recommander son admission,puis
qu'il n'y a pas d'association professionnelle en Iran.be Prof.Vaughan fait re
marquer que le diplôme seul n'est pas suffisant pour justifier une admission, 
car l'IFLA exige surtout de ses membres la preuve des travaux exécutés. 

Le Président PROPOSE que l'admission de Melle.Gharib soit sujette à 1' 
envoi de pièces justifiant les travaux qu'elle a réalisés,et qui lui seront 
demandées. 

APPROUVE A L'UNANIMITE 

Le Président lève la séance à Ch..30 

PROCES-VERBAL DE lui REUNION DE L'ASSEMBLEE GENERALE DE L'IFLA 

Montréal,le 16 Juin 1968,à 9.30 h 
Le Président ouvre la séance et pose la question de l'admission de Mr. 

Arredondo. Le Prof.Vaughan suggère que, lorsque l'IFLA choisit des membres in
dividuels, elle devrait essayer d'obtenir les meilleurs professionnels. 

Le Président fait remarquer que tous ne sont pas disposés à devenir mem
bres de 1'IFLA,et le Prof.Owens estime que l'IFLA a un meilleur contrôle sur 
les travaux d'un architecte paysagiste,lorsqu'il devient un de ses membres. 

Mr.Breman PROPOSE de voter l'admission de Mr.Arredondo,APPUYE par le 
Président. 

APPROUVE avec une abstention (Mr.Paldi) 
Melle .Samardj eva de Sofia,a également introduit une demande d'admission en 

qualité de membre individuel,mais comme elle n'a pas remis 
de pièces justificatives à l'appui,sa demande ne devrait pas être examinée, 
déclare le Président, avant qu'elle ne les ait envoyés. 
Election des Vice-Présidents Le Secrétaire Général annonce qu'en 1969 les Vice 

Présidents devraient être élus. L'Assemblée Géné
rale décide que ces élections auront lieu conformément au Règlement Intérieur. 
Concours internationaux Le Président annonce que,suite à la décision de 1' 

.assemblée Générale en Sardaigne,Miss Crowe et lui-
même ont ajouté un article n ° 5 4 au règlement de l'UIA,et lit cet article.Il 
faut maintenant que l ' I F L A obtienne l'approbation de l'ULA,puis soumette le 
règlement complet à l'approbation de l'UNESCO.Ayant obtenu cette approbation, 
l ' I F L i i aurait un règlement officiel pour les concours internationaux d'archi
tectes paysagistes. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Emblème de l'IFLA Le Président rappelle que 1'Assemblée Générale a décidé d ' 

adopter un seul emblème pour 1'avenir.Il fait circuler un 
dessin agrandi de l'emblème qu'il a choisi parmi ceux utilisés dans le passé. 
H propose que le dessin soit envoyé à tous les délégués,afin qu'un décision 
finale puisse être prise lors de la réunion de 1969. 
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Congrès de Lisbonne,1970 Le Prof.Cabrai annonce que,suite à la décision de 1' 
Assemblée Générale en Sardaigne et à celles du Bu

reau,le thème du congrès de 1970 serait:"Le paysage dans les pays en voie de 
développement",et les organisateurs devraient faire appel à la participation 
des professions alliées et des organisations internationales. Le Prof.Cabrai 
promet que les conférenciers seraient choisis au cours des prochains mois,en 
accord avec les membres du Bureau, et qu'avant d'approcher les conférenciers 
choisis,il aurait soin de demander leur avis aux délégués des associations na
tionales intéressées.Toutefois,il souligne que les conférenciers se seront pas 
nécessairement membres de sociétés affiliées à l'IPLA,ni même de la profession 

Le Prof.Cabrai propose que deux excursions soient organisées,l'une à tra
vers le Portugal,1'autre à Madeira.Le progranme définitif,y compris les noms 
des conférenciers,les détails des excursions etc,sera soumis à l'approbation 
de 1' Assemblée Générale à sa réunion te Stockholm. 

Livre de l'IPLA Le Président annonce que diverses difficultés ont surgi avec 
les éditeurs du prochain livre,et propose que la question soit 

discutée avec eux avant d'être soumise à l'appréciation de l'Assemblée Généra
le ,à laquelle le Bureau fera un rapport détaillé dès que possible. 

APPROUVE A L'UNAND ITE . 
H istoire de l'IFLA Le Président PROPOSE d'écrire l'histoire de 1'IFLA, chaque 

Président étant prié d'écrire le chapitre qui se rapporte 
à la période pendant laquelle il a présidé la Fédération. 

APPROUVE À L 'UNANIMITE • 
Impression des Statuts Le Président PROPOSE que les Statuts soient imprimés, 

en Anglais et en Français,1'imprimeur du Report on Edu
cation ayant fait un devis d'environ 100 dollars USA pour 1.000 exemplaires. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
Assemblée Générale à Stockholm,1969 Mr.Holger Blom annonce que la réunion de

vrait avoir lieu en Juin ou Août.Comme le 
President fait observer que Juin ne convient guère aux membres qui sont profes
seurs ,1 'assemblée Générale décide de fixer la réunion à Août.Mr.Blom propose 
la date du 8 au 10 Août,suivie d'excursions dans le nord et les parcs natio
naux,et aussi Helsinki et peut-être Leningrad.Il ajoute que le programme défi
nitif serait soumis à l'appréciation des membres de l'Assemblée Générale en 
Novembre prochain. 

L'assemblée Générale décide que seuls ses membres,accompagnés d'observa
teurs comme prévu aux Statuts,et les membres des groupes de travailleraient 
invités à la réunion. 
Cours de spécialisation à Lisbonne Le Prof .Cabrai annonce que le cours n'a pu 

être organisé cette année, car la Fondation 
Gulbenkian sue laquelle l'IFLA comptait pour financer ce cours,n'a pas donné 
de réponse conrête.Il promet d'étudier le projet et de tenter d'organiser le 
cours l'an prochain,en Septembre. 
Toutes autres questions Le Président annonce que 1'International Federation 

for Housing d Planning l'a invité à son congrès le 30 
Juin à Philadelphia,mais qu'il ne peut malheureusement s'y rendre.PL propose 
qu 'un membre de l'ASIA, de préférence de Philadephia,représente 1'IFiA à ce 
congrès.Le Président PROPOSE que la question soit examinée lors de la réunion 
de Niagara,et qu'un collègue américain soit désigné pour représenter l'IFLA 

APPROUVE À L'UNANIMITE. 

Le Prof.Cabrai annonce que la même organisation tiendra une conférence sur la 
conservation des monuments et des sites,à Lisbonne,du 21 au 25 Septembre 1968 
et l'a invité à y prendre la parole. 
Lettre de Madame Bodorff Le Président lit une lettre qu'il a reçue de Mme. 
"* Bodorff,qui propose:" La création de divisions 
régionales, sous les auspices de l'IFLA. Afin de favoriser les échanges entre 
l'IFLA et les associations nationales, des divisions régionales devraient 
être créées". Cette proposition est examinée par l'Assemblée Générale,qui es
time l'idée excellente,mais qu'il est trop tôt pour l'adopter dans les circons
tances actuelles. Le Président écrira en ce sens à Madame Bodorff. 

A 11 h.le Président quitte la séance pour se rendre à la Conférence de 



-563 

-8-
International Federation of Landscape Contractors Mr.Lovejoy annonce que cette 

organisation qui groupe les 
entrepreneurs payagistes,tiendrait son 4e congrès à Londres,du 19 au 23 ÏSai 69, 
et que son président aimerait à cette occasion établir un contact avec l'IFLA. 
Il propose que le Président de I'IFLA écrive à 1'organisation,en lui envoyant 
les meilleurs souhaits de succès. 

Mr.Shurcliff suggère que 1«IFLA envoie mieux que de bons souhaits,peut-
être une réplique de la cloche de l'IFLA,pour l'ouverture des séances. 

L'assemblée Générale décide que Mr.Lovejoy se maintienne en contact avec 
la Fédération des Entrepreneurs,et en fasse un rapport au Bureau.L'IFLA devrait 
envoyer un représentant au congrès de Mai prochain. 

assistance donnée par 1'IFLA aux associations-membres Mr.Paldi demande que 1' 
IFLA améliore les services 

qu'elle rend à ses membres,et pose la question :que fait l'IFLA en faveur de 
la profession dans chaque pays ? 

Mr.Breman estime que la brochure proposée par le Président serait un ex
cellent moyen de propagande pour divulguer l'action de l'IFLA.Le projet de cet
te brochure sera soumis à l'approbation de l'Assemblée Générale à Stockholm. 

Mr.Bodfan Gruffydd propose de distribuer des informations bibliographiques 
à tous les membres.Des informations sur la profession et sur l'IFLA devraient 
être envoyées par les membres au Secrétariat qui se chargerait de les distri
buer aux autres membres. 

Le Président fait remarquer que le premier devoir des délégués est d'in
former exactement leur association des activités et des objectifs de l'IFLA, 
en lui faisant un rapport détaillé après chaque réunion de l'Assemblée Généra
le, et demande aux membres s'ils le font. 

Le Prof .Porcinai annonce qu'après la réunion de Sarâaigne,qui a été lar
gement divulguée dans la presse, i l a obtenu qu'une émission de télévision soit 
transmise à toute l'Europe. 

Mr.Bodfan Gruffydd PROPOSE, afin d'améliorer les échanges entre l'Assem
blée Générale et les membres de chacune des associations-membres, que le Bureau 
étudie la possibilité, et le coût, d'une section détachable, dans ANTHOS,des
tinée à publier des informations techniques, des nouvelles de l'IFLA et de ses 
membres, etc. 

APPROUVE A L'UNANIMITE. 
"ijandscape Planner " 

Mr «Breman annonce qu'il a reçu une lettre oe Mr .lngleby,lui demandant 
de lui fournir la définition adoptée par l'IFLA pour l'expression ci-dessus. 
Après avoir examiné la question,1 'Assemblée Générale décide que l'expression 
en anglais désigne un architecte paysagiste spécialisé,ayant l'expérience de 
l'aménagement du territoire.Le Secrétaire General remercie l'Assemblée Généra
le,et promet de répondre à ir.Ingleby en accord avec cette décision .Mr.Bodfan 
Gruffydd promet de se mettre en rapport avec Mr.Ingleby pour l'informer éga
lement . 
Proposition de Mr.Latinne Mr.Latinne, dans une lettre adressée au Secrétariat, 

propose que l'IFLA étudie la possibilité de faire 
imprimer des vignettes,qui serviraient de moyen de propagande, et pourraient 
être vendues au profit de l'IFLA, pour lui faire réaliser un bénéfice. 

Mr.Breman estime l'idée excellente,et propose que la vignette porte 1' 
emblème de 1'IFLA. 

L'assemblée Générale décide que le Bureau devra étudier la question, 
notamment en ce qui concerne le prix de ces vignettes en relation avec la 
quantité,et en faire rapport à l'Assemblée Générale lors de la prochaine réu
nion. 
Election du président Le Dr .Vverkmeister et le Prof .Porcinai,qui ont été char

gés de vérifier les papiers et la procédure de vote de 
la rè-élection du Président,déclarent qu'ils les ont trouvé parfaitement en 
ordre. 
Proposition de la BDGA L'association Allemande BDGA propose que deux des mem-
' ' du comité organisateur du dernier congrès de l'IFLA,de
vraient aider les organisateurs du prochain congrès,afin de leur éviter des 
erreurs, et tirer le meilleur parti de leur expérience. Le Président déclare 
que les organisateurs du congrès de Stuttgart ont,en effet,collaboré avec ceux 
du congrès de Montréal. 

Le Président lève la séance,à 12.40h, et remercie les membres de l'Assem
blée Générale pour leur collaboration. 
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MINUTES OP THE MEETING UP THE GRAND COUNCIL 

OP IPLA- Montréal,June 15th,1968 
The President opened the session at 9.30 a.m. and welcomed Mr. Harper,the 

President of the Canadian Association of Landscape Architects. Mr. Harper thai-
ked him, and welcomed the members of the Grand Council in Canada. The President 
also thanked warmly Mrs. Stensson, for all the preparatory wrok that she did 
for the congress, and for her devotion to the cause of IPLA during the years 
she served as member of the Grand Council. Mrs. Stensson welcomed the Grand 
Council in Canada,and introduced the new Canadian delegate,Mr. Vandermeulen. 
Apologies for absence The President advised that apologies for absence had 

been received from : 
Mr. G.A .Jellicoe ( who delegated his vote to Miss Crowe ) 
Prof. O.Aspesaeter (" " " " " Mr. Breman ) 
Mr. Duprat 
Mr. Perrin 
Mr. Pechère 
Mr. Latinne ( who delegated his vote to Mr. Breman ) 
Mr. Leder 
Mrs. A.Scholtzowna 
Miss Joan Pim ( who delegated her vote to Mrs. Verscheur ) 
Mass M.Davis ( who delegated her vote to Miss Sutton ) 
Mrs. I.Stenersen 
Mrs. M.L.Rosenbroijer 
Mr. J.Miranda de Onis 
Mr.L.Riudor 
Miss B.Colvin ( who delegated her vote to Miss Crowe ) 

Minutes of the meeting of the Grand Council 1967 were taken for read and 
approved. 

The President's Report The President read his report,which had already been 
circulated to the members of the Grand Council,and 

asked for comments.Prof. Cabrai approved warmly the report,and outlined the 
importance of the points raised by the President.As for the definition of the 
profession,he advised that he had contacts with the representative of the BID 
in Portugal,from whom he learned that the definition submitted to the BIT 
should be slightly altered in form - not in substance - so as to oomply with 
the BIT rules. 

Mr.Bodfan Gruffydd declared that,in his opinion,the definition was not 
sufficiently comprehensive,and suggested that the draft be circulated to the 
members who should give their comments in order to improve it.He thought that 
the printing of a leaflet,as suggested by the President, was an excellent idea. 

The President pointed out that the Committee,specially appointed to make 
out the definition of the profession,had submitted this definition in its pre
sent form, revised by Miss B.Colvin, to the Grand Council in Stuttgart, 1966, 
and said definition had been formally approved by the Grand Council in Sar
dinia,in 1967.Therefore it appeared unnecessary to revert to the matter. 

After a general discussion,Prof.Cabrai suggested that two different pointé 
be considered: for all official purposes,IPLA had adopted the definition ap
proved by the Grand Council in Sardinia, but as the profession is constantly 
expanding and changing,the definition should be kept actual,and a Committee 
should continue to work on it. 

Miss Crowe suggested that the final wording of the definition be checked 
again before printing,and that the definition be circulated again for the 
purpose. 

The President PROPOSED that a committee prepare the draft for the leaflet 
and submit it to the approval of the Grand Council in 1969. 

Mr. Breman SECONDED the proposal,and added that the material,including 
the text of the definition of the profession,should be sent to the members of 
the Grand Council,two months before the next meeting. 

CARRIED UNANIMOUSLY 
The Secretary General's report Mr. Breman read his report,which had already 
~ been circulated to the members of the Grand 
Council.He outlined the importance of IPLA's contacts with UNESCO,ECOSAC and 
other international organizations,and insisted on the necessity of personal 
contact whenever possible,namely to attend special meetings to which IPLA was 
invited to send observers or representatives. 

Mr. Lovejoy congratulated the Secretary General for the intense activity 
developed by the Bureau during the last year,and suggested that the members 

Grand Council should share the task,and assist the Bureau as much as 
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-trc-f. Porcinai informed on his contact with Mr.Saulnier,an expert of UNESCO 
for the restoration of monuments,who seemed to know very little about lands
cape architecture.Prof.Porcinai wrote to Mr.Perrin, with a copy to the Secre
tariat , re que sting Mr.Perrin to approach Mr.Saulnier to instruct him on our 
profession, as it seems very important that an expert, working for UNESCO, 
knows more about it, 

Mr. Bodfan Gruffyt.l proposed that,to promote a better knowledge of what 
landscape architects actually do,IFLA should compose a dossier of works made 
by its members. Mr. Stoddart supported the proposal,adding that IFLA should 
organise an exhibition of these -works,as concrete examples of our work. 

Mr. Breman thought the idea very good,but presently not within IFLA's 
financial possibilities,and emphazised once again the necessity of propaganda 
at all levels, through personal contact, publications in magazines,and the 
IFLA books. 

A general discussion took place, everybody agreeing on the necessity of 
making every effort to promote a better knowledge of the very vast and varied 
field of activities of the landscape architect, not only to inform the inter
national organizations,but also the Governments a nd the allied professions 
who need the co-operation of the landscape architect for every major project, 
as Prof. Cabrai pointed out.The Grand Council agreed that exhibitions were 
very valuable and should be maintained in IFLA's future program of propaganda, 
to be organized when financial means permit .Meantime, Mr.Bodfan Gruffydd's 
proposal to gather concrete examples of works realized by landscape architects 
in every country was warmly supported. An attempt to obtain a list of outstan
ding works in each country had already been made by Mr.Lovejoy,but unfortuna
tely fpi led because the delegates of the national societies never supplied 
the required information, except two or three of them.Due to the difficulties 
e.rA the lack of co-operation,the project was then abandoned. Mrs. Stensson 
regretted this very much,and suggested that IFLA should'make the best use of 
its books foi" propaganda. Mr. Breman advised that the books had been lavishly 
distributed to all organisations interested in IFbA, and were still used as 
the only valuable presentation available at the time, 

Mr. Paldi suggested that IFLA should not concentrate exclusively on re
cognition by the international organisations, but make an effort to support 
the affiliated national societies,who often fight for recognition by their 
own Government.Good propaganda is therefore needed in each country. 

Mr. Bodfan Gruffydd suggested that IFLA should rely more on the delegates 
of the national societies,to supply information on the works carried out in 
each country. IFLA being a body of national societies, these should be expec
ted to contribute more work. 

Mr. Lovejoy and the President pointed out that the delegates being the 
link between their society and IFLA,it is their task to supply their associa
tion with complete information on IFLA's activities and objectives,and they 
are expected to give their association a detailed report after each meeting 
of the Grand Council.lt is also their task to transmit to IFLA the ideas,sug
gestions and requirements of their societies.Besides,they should be prepared 
to carry out some specific tasks for IFLA, but the President regretted, once 
again, that much was promised but little done. 

The President PROPOSED J:~> accept the Secretary General's report. 
CARRIED UNANIMOUSLY. 

The Treasurer's report In the absence of Prof.Aspesaeter,the Secretary Gene
ral presented the Treasurer's report and budget for 

IS59,which had been discussed and approved by the Executive Committee. The 
only income that IFLA can expect for the time being, being based on the mem
bership fees,the Executive Committee had decided to recommend to the Grand 
Cou cil the Treasurer's suggestion to increase the fees, preferably by can
celling the upper limit.This would affect the national societies having more 
than 300 members, for the time being only the APT-'.. 

Prof. Owens and Prof.Vaughan promised to put the question to the ASLA, 
at the next meeting in Niagara,that the members of the Bureau of IFLA had 
been invited to attend. 

Mr.Bodfan Gruffydd suggested that IFLA should improve its services to 
the members,in order to obtain higher fees. Sending out ANTHOS to all members, 
for instance, would be appreciated,and the contents of the magazine could be 
improved,so as to give it increased value. 

The Secretary General advised that the cost of the magazine would increa
se too much the fees .Mr .Shurcliff,Prof .Owens and Mr .Paldi supported his opi
nion. 

Mr.Bodfan Gruffydd suggested that public relations should be more deve
loped in every country,anu asked whether it is considered to be more useful 
that the members of the Bureau go to UNESCO- which he considered a complete 
waste of money- c.r rather spend money on public relations to make the world 
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aware of what the landscape architect's contribution can be,and create a 
greater demand for him. 

Prof.Cabrai advised that both actions are equally necessary: propaganda 
in our own country,to show what we can do,but also international recognition. 
m should try to operate efficiently at both levels, said Prof.Cabrai, sup
ported by the President. 

The Secretary General asked the Grand Council to express its opinion on 
the Bureau's policy regarding UNESCO and other international organizations. 
Should the Grand Council support Mr. Bodfan Gruffydd's opinion that contacts 
with UNESCO are complete waste of time and money,then the Bureau would adopt 
a different policy. 

Dr. Werkmeister and Mr.Paldi warmly supported the Treasurer's budget, 
including the travel expenses and Bureau meetings, and insisted on the impor
tance of these meetings which should take place as often as the budget perc:!^ 
and at least four times a year .Mr. jjovejoy and Prof .Vaughan approved-as well 
as Prbf. Cabrai. 

Miss Crowe insisted on the necessity of gaining recognition by interna
tional bodies,namely UNESCO,and of having a list of the works carried out by 
IFLA members, to give such bodies the proof of the capacity of the landscape 
architect and the importance of his contribution to every major project of 
landscape planning. 

Due to the many difficulties involved and demonstrated by past experien
ce , Mr .Love joy suggested that the list be a brief one,that every national so
ciety should have in its files and readily supply. 

Mr.Bodfan Gruffydd PROPOSED that the national delegates should think, 
during the next quarter of a year,of the list of objectives they would like 
IPLA to pursue,and send this list to the Bureau to consider and make recom
mendations to the Grand Council. SECONDED by Miss Crowe 

CARRIED UNANIMOUSLY 
Prof. Vaughan PROPOSED, SECONDED by Mr.Lovejoy, to approve the Treasurer! 

report and budget. 
CARRIED UNANIMOUSLY 

The Auditors' report The Auditors'report, previously circulated,was read by 
Dr.werkmeister,who pointed out that he and Mr.Latinne 

had found all accounts in order. The President PROPOSED to approve the report 
and that the Auditors for their co-operation. 

CARRIED UNANIMOUSLY 
Contacts with international organizations This point had already been discus

sed in the frame of the Secretary 
General's report. The Secretary General only wished to remind that Mr. Love-
joy had been requested to represent IPLA at the UIA conference in Prague, 
which he kindly did .Mr .Breman read Mr.Lovejoy's report,which will be publi'rhfld 
in ANTHOS, and thanked him for his valuable co-operation. 

Mr .Perrin,who attended UNESCO's meeting of experts en the conservation 
of historical monuments and sites, last March in Paris, sent a comprehensive 
report to the Bureau.A copy of this report is attached to these minutes,and 
will be published in ANTHOS. 

Prof.Poreinai attended the 2nd world congress "Loisirs et Tourisme".at 
the request of IPLA,but declared that it was of no interest.He promised "to 
report briefly on the conference . 

The President stressed the importance for IPLA to be represented at con
ferences and meetings of the allied professions and the international organ-
zations,and expressed his gratitude to the members of IPLA who accepted the 
task of representing IPLA and reporting on the meetings. 
Bye-Laws The new set of Bye-Laws,made out by the Secretary General, and ap

proved by the Executive Committee,was read by Mr.Breman and discus
sed point by point as follows : 
art. 1 : CARRIED UNANIMOUSLY 
art.2 : 
art. 3 : amended :"The salary of the members of the Executive Secretariat is 

fixed by the Grand Council on the advice of the Bureau ". 
last sentence :" If necessary... treasurer of IPLA "had been cancel
led by the Executive Committee, confirmed by the Grand Council, 

art. 4 : amended : " Every year the Treasurer prepares a statement of accounts 
and a report on the financial situation of the Federal'" n" 

-" They report on it to the Grand Council,at least two 
months before the next meeting." 

-" All the money belonging to the Federation and not investea 
• 
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shall be deposited in a bank account,opened in the name of IFLA. 
The Treasurer shall sign the documents,but the Bureau has the right 
to authorize another officer to sign in case of necessity" . (This 
sentence cancels and replaces the last paragraph of art.4 . ) 

art.5 : amended :"The Executive Secretary is an employee in the paid service 
of the Federation,without voting rights." 
"The normal channel of directions to the Executive Secretary is 
through the Secretary General".( this sentence replaces the 2nd 
paragraph of art. 5 . ) 

- last line of paragraph 5 :" Copies of all correspondence..." is 
cancelled. 

art.6 : cancelled 
art.7 : amended :"Three Vice-Presidents are elected to serve as members of 

the Executive Committee " . 
"At the request of the President, or in case of necessity,the Vice 
Presidents may represent him at meetings or social events." 
"For the election of the Vice-Presidents,the procedure described 
under art. 8 of the Bye-laws will be followed ."(this alteration was 
made necessary by the cancellation of art.6) 
" In the letter covering the nomination form,the Secretary General 
will mention that each member with voting right can nominate no 
more than three candidates.Up to a maximum of three chosen candi
dates,the number of votes received decides the election." 

art.8 : amended : "All the official correspondence carried out with the mem
ber societies,is to be sent through the society's delegate". 

art.9 : amended :par.4- "In case the vote relates to persons,and if no absolu
te majority is obtained upon a second vote..." 

- par.6:" At least... The covering letter must clearly state which 
vacancy is involved." 

- par.7:3d sentence is replaced by :" Before sending out the voting 
papers,the Secretary General must secure the written acceptance 
of the nominees,within six weeks.Within two months of the closing 
date fixed for the nomination..." 

art.10 : amended :"The outline of all programs,plans and schedules for the 
conferences..." 

art .11 : amended :" In all cases not specifically provided for by the Consti
tution or the Bye-Laws,the Bureau makes decisions and reports on 
the matter to the Grand Council at its next meeting." 

a new article was added : 
art .11 : The Bye-Laws are subject to amendment from time to time,in accordan

ce with the requirements of article 33 of the Constitution.Any pro
posed amendments must be circulated at least 6 months before the 
meeting of the Grand Council at which they are voted on. 

The President PROPOSE! to approve the new set of Bye-Laws,and to thank 
the Secretary General for his valuable work. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 

Working parties 
Committee on Education Prof.Vaughan, chairman of the Committee,introduced the 

report completed in 1967 and now printed,a copy of 
which was distributed to the members .He also circulated a short report on his 
wjork during the last year,and advised that he had thought it necessary to ga
ther more concise information on what each school was actually doing.A mathe
matical calculation was made of what percentage of time the students of each 
school spend on various subjects,but as the resulting figures have to be con
firmed by the schools involved,Prof.Vaughan proposed to send the schools a 
questionnaire,requesting said information,which will give a clear idea of the 
particular emphasis of the school. Prof.Vaughan added that he thought it was 
not enough to think of education only from the viewpoint of people in the 
schools,but that we should also see the feelings and opinions of professional 
societies,asking them certain questions about education.Unfortunately,only a 
very few replies were received. 

The President and Dr.Werkmeister insisted on the importance of pursuing 
Prof .Vaughan's program.Prof.CabrâL suggested that the present report be revi
sed every year, as major changes may take place,and additional sheets be prin
ted to complete the report, a new edition of which should be made every 5 
years, or more frequently if possible. 

Mr .Breman advised that the delegates of the national societies might 
find it difficult to answer Prof .Vaughan's questionnaire,which should also be 
sent to the schools concerned .Prof. Vaughan agreed. 

Prof.Vaughan asked the Grand Council to appoint a new member to the Com
mittee on Education,to replace Miss Colvin who resigned in 1967. 

- 4 _ 
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Prof.Cabrai advised that the printed report should now be sent to the de

legates of the national societies,to the Universities - not only those listed 
in the report -and to the Ministries of Education of all countries, or at 
least of those represented in IPLA. 

Prof. Vaughan suggested that the delegates of each country indicate to 
whom the report should be sent,supplying the address of the University,Minis
try or other body that might be interested. 

Prof.Cabrai PROPOSED that one copy be sent to each delegate,one copy to 
each University listed in the report, and one copy to each Ministry of Educa
tion - the address of which should be supplied by the delegate .The delegates 
should then send a list of the persons or institutions to whom extra copies 
should be sent. 

Mrs.Stensson SECONDED Prof.Cabrai's proposal,but added that one copy 
should also be sent to each national association. 

CARRIED UÏÏANIMOUSLY. 
Prof .Vaughan advised about the next step to be made by the Committee on 

Education and his three step program as follows : 
1) collect factual information about schools, eventually reforms made, and 

restatement as to the particular emphasis of the school . 
2) discussion of the situation in countries vhere there is no educational 

program but need exists,and what progress is being made. 
3) discussion concerning the relationship between practice of the profession 

and problems of education. 
The President thanked Prof .Vaughan and the members of his Committee 

for their valuable work. 
Roads Prof .Cabrai reported on the contacts he made in London,at the very in-

t«=T-esting exhibition and conference on roads, covered by a report by Mr. 
Hackett,to be published in ANTHOS. Prof.Cabrai advised that the main objecti
ve of the Committee on Roads should be to create an exchange of information 
on the problems existing and the solutions given in the different countries . 
The first step should be to ask all members to inform the Committee about the 
solutions that were adopted.Correspondent members should be added to the Com
mittee, preferably members of IPLA with particular interest in roads. 

The President thanked Prof.Cabrai for his report. 
Historical gardens Mr.Pechère,chairman of the Committee,gave it a very good 

start,and made a comprehensive report on his Committee's 
activity and objectives.This report will be circulated to the members,together 
with the minutes of the meetings of the Grand Council. 
Technical definitions Prof .Cabrai advised that the President had made out a 

list of 4b technical terms related to landscape archi
tecture, with the respective definitions, in German.These were translated in
to English by Miss Crowe,then sent to Mr.Pechère for the french translation. 
Only part of the terms were actually translated, and Prof.Cabrai pointed o"+ 
the difficulties,due to the various meanings given in each country.He propo
sed personal contact for direct discussion of the terms,between himself,Miss 
Crowe,àir.Boccard and Lr.Vierkmeister,during the congress in Montreal,to com
plete the translation of the first list of 48 terms. 

The President approved the initiative and thanked the members of the 
Committee for their co-operation. 
Admission of new members 
Czechoslovakian Landscape Architects The Union of Landscape Architects, a 

section of the Union of Architects of 
Czechoslovakia, officially applied for membership,and sent a list of mcL^ib 
and other documents,which were submitted to the Executive Committee,who re
commended the admission of the society .Mr.Lovejoy, Mrs.Stensson and the Pre
sident advised that they knew personally several of the members listed, and 
supported the admission of the society. 

Mr. areman PROPOSED that the society be admitted as member of IPLA, 
SECONDED by Prof . Owens. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Australian Institute of .Landscape Architects The admission of this newly for

med association had been recom
mended by the Executive Committee. The Secretary General PROPOSED to vote its 
admission, SECONDED by Prof. Owens. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
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MINUTES UF THE GRAND COUNCIL OP IFLA, i'ontreal, June 16th, 1968 
The President opened the session at S a.m., and reverted to the applica

tion for membership by Mr. ̂ .rredondo. 
Prof. Vaughan suggested that,when selecting individual members,IFLA 

Institute of Landscape Planning of Southern Africa The admission of this newly-
formed association had been 

recommended by the Executive Committee,in spite of the fact that its name does 
not include the word " architect ",which is protected by law in South Africa. 
Prof .Cabrai PROPOSED that the association be admitted as member of IFLA, with 
the recommendation that every effort should be made to obtain legal authoriza
tion to change the name into 11 Institute of Landscape Architects " as soon as 
possible. SECONDED by the President 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Mr .Arredondo The application for membership,accompanied by various plans and 

photographs,was examined by Prof .Cabrai and the members of the 
Bureau,who recommended his admission to the Executive Committee, whose members 
discussed the matter and decided to recommend his admission to the Grand Coun
cil. 

Mr.Paldi advised that another application had been received from Mexico, 
from Mr.Contreras,who exchanged correspondence on the matter with Prof .Cabrai, 
with Mrs.Stensson and himself .He had sent Mrs.Stensson a set of photographs 
to be submitted to the Grand Council,to show his work.He also corresponded with 
the Secretary General. Mr. Paldi requested that his application be examined 
by the Grand Council together with that of Mr.Arredondo. 

Prof.Cabrai informed that, though he had requested Mr .Contreras to send 
him documents,plans and drawings establishing his qualification as landscape 
architect,he never received such evidence. 

Mr.-uovejoy confirmed the fact, stating that even if Kr.Contreras had ac
tually sent the requested documents, as he declared he had, these documents 
were never received and probably lost in the mail, but Mr .Contreras had ample 
opportunity, over the last 4 years,to send copies of these documents. 

Mr .Breman advised that he wrote personally to Mr.Contreras on April l6ïi, 
1966 requesting the documents once again,but as no documents were submitted, 
it was difficult for the Grand Council to make a decision.As for Mr.Arredondo 
the case was quite different, as he sent all the documents required, and the
se were considered as Satisfactory. 

Mr. Vandermeulen PROPOSED that, on the basis of the photographs sent by 
MT.Contreras, his application be deferred, until he submits other documents 
proving his qualifications. SECONDED by Mr. Bodfan Gruffydd. 

Mr. Breman PROPOSED that the Grand Council should delegate powers to the 
Bureau to examine the documents to be submitted by Mr .Contreras, and make a 
final decision,so as to avoid delaying the matter until the next meeting of 
the Grand Council in 1969. SECONDED by Prof. Vaughan. 

The Grand Council first voted Mr.Vandermeulen's proposal as follows : 
on the basis of Mr .Contreras' submission,which is his answer to our request 
to send evidence,we reject his application, but we leave the way open for him 
to re-submit better material,on the basis of which he can be admitted. 

CARRIED with one abstention - Mrs.Stensson's. 
'Then the Grand Council voted Mr .Breman's proposal. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
The President should write to Mr. Contreras accordingly. 

Miss Gharib from Teheran, entered an application for individual membership, 
and sent photostat copies of the certificates establishing that 

she graduated at the Ecole Nationale de Versailles, and worked for one year 
with a landscape architect.The Executive Committee had recommended her admis-
sion,as no national society exists in Iran. 

Prof.Vaughan pointed out that evidence of graduation was not sufficient 
for admission into IFLA, which required that individual members also supply 
evidence of the professional work done. 

The President PROPOSED that admission of Miss Gharib be deferred, and 
that she be requested to submit evidence of the work she has done as landsca
pe architect,before her application is re-considered. 

CARRIED UNANIMOUSLY. • 
'The President closed the session at 12.30 p.m. 
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The President remarked that not all are interested in joining IPLA,and 
Piof.Owens advised that IPLA had a better control on the work of a landscape 
architect once he has become a member. 

Mr.Breman PROPOSED to vote the admission of Mr.Arredondo,SECONDED by 
the President 

CARRIED with one abstention (Mr.Paldi ) 
miss Samardjeva The President informed that this lady,from Sofia, applied for 

individual membership,but as she sent no documents proving her 
qualifications,he suggested that her admission should not be discussed until 
she submits them. 
Election of the Vice-Presidents The Secretary General informed that the Vice 

Presidents should be elected in 1969. The 
Grand Council agreed that the voting procedure be carried out as stated in 
the Bye-Laws. 
Regulations for international competitions The President advised that,accor

ding to the decision of the Grand 
Council in Sardinia,Miss Crowe and himself had made out an additional article 
n° 54,to be added to the UIA regulations,which he read.The next step for IPLA 
should be to ask UIA for their agreement,then submit the set of regulations 
to UNESCO and requ? st their formal approval .Then there would be an officially 
approved set of regulations for international competitions for landscape 
architects. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Emblem of IPLA The President referred to the decision of the Grand Council 

to adopt one single emblem to be used in the future .He showed 
an enlargement of the emblem that he had selected as being the best used in 
the past,and proposed that a copy be sent to all delegates,together with the 
minutes of the meeting, so that a final decision could be made at the next 
Grand Council meeting in 1969. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Lisbon congress in 1970 Prof.Cabrai reported that,according to the decision 

of the Grand Council in Sardinia,and further discus
sions with the Bureau,the general theme of the 1970 congress would be "The 
landscape in the developing countries" and that the congress should call on 
the co-operation of allied professions and the international organizations . 

Prof.Cabrai advised that during the next months,he would choose the 
speakers,in agreement with the Bureau,and would ask the opinion of the delega
tes of the national societies before contacting the chosen speakers.However, 
not all speakers would belong to an affiliated society,nor even to the profes
sion of landscape architect. 

Prof.Cabrai proposed to plan two excursions, one through Portugal,the 
other to the island of Madeira.The final program of the congress,including 
names of speakers,subjects, excursions etc ,would be submitted to the appro
val of the Grand Council in Stockholm . 
IPLA book The President advised that difficulties arose with the publishers 

of the IPLA book,and suggp sted that the matter be discussed with 
them so as to make the situation clear enough to be submitted to the apprecia
tion of the memoers of the Grand Council,to whom the Bureau v.ould report as 
soon as possible . 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
History of IPLA The President PROPOSED that the history of IPLA be written, 

each president producing the chapter relative to his term of 
office. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Printing ofthe Constitution The President PROPOSED that the Constitution be 

printed in English and French.The estimated cost 
for 1.000 copies,by the same printers as the Report on Education, is about 
US.# luO,-

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Grand Council meeting in Stockholm,!969 Mr.Holgur Blom advised that the mee

ting should take place in June or in 
August .As the President pointed out that June was not convenient for the mem
bers of the Grand Council who are professors,the Grand Council decided to ha
ve the meeting in early August.Mr .Blom suggested the 8th to 10th,followed 
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by the excursions to the north,the national parks etc.,as well as to Helsinki 
and possibly Leningrad.He added that the final program would be sent to the 
members of the Grand Council in November. 

The Grand Council decided that only the members of the Council,the members 
of the workingparties, and observers, according to the Constitution,would be 
invited to the meeting. 

Training course in Lisbon Prof.Cabrai informed that the planned course could 
not be organized this year,as the Gulbenkian Foun

dation,on which IFLA relied for funds, had not given a concrete reply .He pro
mised to work on the project,and try to organize the course in next September. 
•rOiy other matters The President informed that the International Federation for 

Housing & Planning had invited him to attend their congress 
in Philadelphia, June 3uth,1968. He could unfortunately not accept the invita-
tion,but suggested that a member of ASL;.,preferably someone living in Philadel
phia, shoulo. represent IFLn. at the congress. 

The President PROPOSED that the matter be discussed at the ASLA meeting 
in Niagara, and that an American colleague be appointed to attend the congress 
and represent IFLA. 

CARRIED UNANIMOUSLY. 
Prof .Oabral informed that the same organization would have a conference 

in Lisbon,in September,on the conservation of monuments and sites,and had in
vited him as speaker on the conservation of landscape.The meeting takes place 
in Lisbon, September 21st to 25th. 
fas. Bodorff's letter The President read a letter that he received from 1rs. 

U.Bodorff. The motion therein : 
"Sub-divisional regions under the auspices of IFLA - In order to promote the 
exchange between IFLA and the national associations, sub-divisional regions 
should be created " 
was discussed by the Grand Council,whose members decided that the idea was 

excellent,but that it was too early to adopt it under the present circumstances 
The President promised to answer Mrs. Bodorff's letter accordingly. 

At 11 a.m. the President left the meeting to attend the Press Conference, 
and asked Mr. S.Shurcliff to take the chair. 
International Federation of Landscape Contractors Mr .Love joy informed that 

this organization was having 
its fourth international congress in London,May 19 to 23d,1969, and that the 
President, Mr. lood, wished to establish a contact with IFLA on the occasion. 
Mr.lovejoy suggested that the President of IFLA write a letter to the Federa
tion of Landscape Contractors, sending IFLA's good wishes for their congress. 

Mr .Shurcliff suggested that IFLA could send something more than best wishes 
perhaps a replica of IFLA's bell, to open the sessions. 

The Grand Council decided that Mr.Lovejoy should approach the organization 
and report on his contact to the Bureau. IFLA should send a representative to 
the congress .of Landscape & Sports Ground Contractors. 

IFLA's services to the affiliated societies Mr. Paldi suggested that IFLA 
should improve its services to 

J 

the national associations,and asked what IFLA ?.' s actually doing for the pro
fession in each country. 

Mr.Breman suggested that the leaflet,proposed by the President,would ser
ve as propaganda means,to divulgate IFLA's action.The draft for the leaflet 
would be submitted to the Grand Council in Stockholm. 

Mr.Bodfan Gruffydd proposed that bibliography information be circulated 
to all members.Information on the profession and IFLA should be sent by the 
delegates to the Secretariat,who would circulate it to all the members of the 
Grand Council. 

The President pointed out that the first duty of the delegates was to 
inform their own national society about IFLA's activities,by reporting after 
each meeting of the Grand Council, and asked them whether they actually do so. 

Prof.Porcinai advised that, after the meeting in Sardinia,for which he 
provided excellent press coverage,there .sas a TV reportage transmitted all 
over Europe. 

Mr.Bodfan Gruffydd PROPOSED,in order to improve communication between 
the Grand Council and individual members of constituent national societies, 
the Bureau should investigate the possibility a n d cost of producing a pull-
out" section in ANTHOS,for the dissemination of nevs,policy and technical 
information. m T „ „ 
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Definftion of Landscape Planner Mr. Breman informed that he had received a 

letter from Mr. Ingleby, asking IPLA to pro
vide a definition of the " Landscape Planner". After discuss: the matter, 
the Grand Council established that a landscape planner should be a speciali
zed landscape archit ect,with full landscape architecture training and practi
ce. Mr. Bodfan Gruffydd promised to contact Mr.Ingleby, and the Secretary 
General promised to write Mr. Ingleby accordingly. 
Mr. Latinne's proposal Mr. Latinne had written to the-Secretariat to propose 

that IPLA should issue stamps,to serve as propaganda 
means,and which would be sold by IFLA to its members, thus providing also 
some financial profit. 

Mr.Breman suggested that the idea was excellent, and that the stamp 
should bear IFLA's emblem. 

The Grand Council decided that the Bureau should investigate the cost 
of such stamps,and report on the matter at the next meeting. 
President's election Dr .wierkmeister and Mr.Porcinai, who had been requested 

to check the voting papers and the voting procedure 
for the re-election of the President, reported that they found them perfectly 
correct and in good order. 
BDGA's proposal The German society of landscape architects proposed that two 

~ persons from the committee that organized the last IFLA 
congress,should assist and co-operate with the conmittee in charge of prepa
ring the next congress, in order to avoid mistakes and make the best of the 
experience already gathered . 

The President informed that this had already been done,and that the 
organisers of the congress in Stuttgart had given their closest co-operation 
to the Canadian Committee. 

The President thanked the members of the Grand Council for their work, 
and closed the session at 12.40 a.m. 




